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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVIII/06 
 

z sesji Rady Gminy w Mokrsku odbytej w dniu 27 czerwca 2006 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy pod przewodnictwem pana Marka Mielczarka – 
Przewodniczącego Rady Gminy 
 
 
Ustalona liczba radnych  - 15 
Faktyczna liczba radnych - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji – 14 
 
 
Radni Rady Gminy obecni na sesji: 
1.Cichos Jerzy 
2.Chwaliński Dominik 
3.Dudek Czesław 
4.Gruszka Adam 
5.Grześlak GraŜyna 
6.Kieler Marek 
7.KsiąŜek Stanisław 
8.Majtyka Grzegorz 
9.Maras Michał 
10.Mielczarek Marek 
11.Owczarek Leszek 
12.Sroka Halina 
13.Walczak Zygmunt 
14.Zgondek Krzysztof 
 
Radni Rady Gminy nieobecni na sesji: 
1.Zwierz Kazimierz 
 
 
Ponadto w sesji udział wzięli:  
1.Zygmunt Pawlak  - Wójt Gminy 
2.Wacław Urbaniak   - Sekretarz Gminy 
3.Renata Nagła  -  Skarbnik Gminy 
4.Krzysztof Kaśnicki  - Dyrektor PUP w Wieluniu 
5.Alojzy Chrabański  - Z-ca Komendanta KP w Białej 
6.Zbigniew Zaremba - Dzielnicowy Gminy Mokrsko 
7.Łukasz Tyka -  dziennikarz Redakcji „Kulisy Powiatu” 
8.ElŜbieta Ciura  - sołtys sołectwa Mątewki 
9.Danuta Komor  - sołtys sołectwa Mokrsko II 
10.Teresa Strózik  - sołtys sołectwa Krzyworzeka I 
11.Jan Juszczak  - sołtys sołectwa OŜarów 
12.Zdzisław Słowik  - sołtys sołectwa Mokrsko I 
13. Jan Kmiecik  - sołtys sołectwa Słupsko 
14.Edward Smolnik  - sołtys sołectwa Jasna Góra 
15.Stanisław Braliński  – sołtys sołectwa Motyl 
16.Józef Kucharski  - sołtys sołectwa Krzyworzeka II 
17.Józef Kowalski  - sołtys sołectwa Chotów 
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18.Krzysztof Hull  - Dyrektor  Gimnazjum w Mokrsku 
19.Danuta Piasecka  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Chotowie 
20.Małgorzata Kieler  – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Krzyworzece 
21.Barbara Michalak  - Dyrektor szkoły Podstawowej w Komornikach 
22.Dorota Wieczorek  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mokrsku 
23.Halina Gniłka  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w OŜarowie 
 
Ogółem w obradach XXXVIII sesji udział wzięło  38 osób. 
 
 

 
 

Porządek obrad sesji: 
 

1.Otwarcie sesji 
2.Przyjęcie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 
6.Informacja przedstawiciela PUP na temat bezrobocia na terenie gminy Mokrsko 
7.Informacja na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Mokrsko 
8.Informacja dyrektorów szkół podstawowych dotycząca wyników sprawdzianu uczniów 6 
   klas szkoły podstawowej i końcowego egzaminu uczniów Gimnazjum 
9.Informacja Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku 
   Publicznego dotycząca podsumowania objazdu szkół przed planowanymi remontami 
   placówek oświatowych 
10.Informacja Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia 
    Ludności i Ochrony Środowiska dotycząca przeglądu stanu dróg gminnych 
11.Podjęcie uchwał w sprawie: 
     a/ zmian w budŜecie gminy na 2006 rok 
     b/ zaciągnięcia poŜyczki z WFOŚiGW  w Łodzi na budowę kanalizacji sanitarnej z 
         przyłączami Mokrsko-Wola 
     c/ wyboru podmiotu badającego sprawozdanie finansowe Publicznego Zakładu 
         Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Mokrsku 
12.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
13.Zamknięcie obrad sesji 
 
 

 
 

P u n k t  1 
 

Otwarcie sesji 
 

Marek Mielczarek, Przewodniczący Rady – otworzył XXXVIII sesję Rady Gminy, powitał 
wszystkich  przybyłych na sesję i następnie stwierdził wymagane kworum radnych do 
podejmowania uchwał i wniosków. 
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P u n k t  2 
 

Przyjęcie porządku obrad 
 

Marek Mielczarek, Przewodniczący Rady – Porządek obrad XXXVIII sesji  został radnym 
przesłany łącznie z zaproszeniem na sesję. Do przesłanego porządku obrad proponuję   
wprowadzić punkt 11 c tj. podjecie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredyty na sfinansowanie 
planowanego deficytu budŜetu gminy Mokrsko na zadanie określone w uchwale budŜetowej 
na 2006r  a mianowicie na „Przebudowę drogi gminnej Morzykobyła-OŜarów-Słoniny” 
Pani Renata Nagła – Skarbnik Gminy  -  zleciliśmy zbadanie bilansu  nieistniejącego juŜ 
SPZPOZ w Mokrsku  za rok 2005 przez Biuro Rachunkowe i Doradztwa Finansowo-
Podatkowego pani Marii Pawlak z Zduńskiej Woli. Dzisiaj otrzymałam telefon od pani 
Pawlak, Ŝe aby moŜna było wydać opinię o bilansie potrzebna jest zgodnie z ustawą o 
rachunkowości uchwała Rady o wyborze podmiotu badającego sprawozdanie finansowe. 
JeŜeli takiej uchwały nie będzie zostanie sporządzony tylko raport.  
W związku z powyŜszym wnioskuję o ujęcie w porządku obrad sesji w p-kcie 11d :”Podjęcie 
uchwały w sprawie wyboru podmiotu badającego sprawozdanie finansowe Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Mokrsku. 
Wójt Gminy -  jeŜeli  mogę wyrazić swoją opinię , to chciałbym powiedzieć, Ŝe jest badany 
okres istnienia SPZPOZ w Mokrsku.  Sprawozdanie finansowe równieŜ Rada zatwierdza za 
okres działalności zakładu, dlatego uwaŜam, Ŝe trzeba taką uchwałę podjąć. Zakład zakończył 
swoją działalność i  wypadałoby aby ktoś sprawdził, zbadał i wydał swoją opinię  na temat 
działalności zakładu tj.czy było dobrze czy źle Nie chciałbym aby później były jakieś 
opowiadania. i pomówienia. Niech osoba kompetentna wypowie się w tej sprawie i wyda 
swoją opinię. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy do proponowanego porządku obrad sesji 
łącznie  z wprowadzeniem 2 dodatkowych punktów są uwagi. 
 
PoniewaŜ uwag nie było Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie. 
 
Porządek obrad XXXVIII sesji został jednogłośnie przyjęty przez Radę Gminy. 
 

 
P u n k t  4 

 
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono radnych: 
- radnego Marka Kielera 
- radnego Czesława Dudka 
- radnego Krzysztofa Zgondka 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków Rada Gminy jednogłośnie 
zaakceptowała. 
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P u n k t  5 
 

Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 
 

 
Pan Zygmunt Pawlak – Wójt Gminy.  W okresie od 28 kwietnia 2006r do 27 czerwca 2006 
podejmowałem następujące działania i uczestniczyłem w następujących spotkaniach: 

1. 2 maja 06 o godz.16 w  Mokrsku odbyły się uroczyste obchody 60—lecia powstania 
Koła     Łowieckiego  Nr 11 „Kormoran”. Było b.uroczyście, wręczono  odznaczenia i 
przekazano   podarki . Uroczystość poprzedzona była Mszą świętą. 

2. 3 maja 06 o godz.14 w kościele w Chotowie odbyły się  uroczyste obchody Świętego 
Floriana, patrona straŜaków.  W uroczystości wzięły udział straŜe z Słupka, Chotowa 
oraz Kurowa. 

3. 5 maja 06  o godz.11 odbyła się uroczysta sesja Rady Powiatu, na której wręczono 
KrzyŜ Zesłańców Sybiraków pani Marii Kaczmarskiej, pani Kazimierze Sztuka, panu 
Piotrowi Kaczmarskiemu oraz Piotrowi Gwiazdowskiemu. Ponadto zostały wręczone 
odznaczenia ProMemoria tj za popularyzowanie walk obronnych naszego kraju pani 
Irenie Anders – Ŝonie generała Andersa oraz księdzu Andrzejowi Morga z Toporowa. 
Odznakę ZasłuŜony dla Ziemi Wieluńskiej otrzymali: Wójt Gminy Wierzchlas 
Krzysztof Bednarek, Roman Burchacińki, Mieczysław Łuczak, Tadeusz Patyk i 
Marian Wilk 

4. 7.05.06 o godz.15.30 w Skomlinie odbyły się Powiatowe Obchody Dnia StraŜaka. 
Wszystkie jednostki OSP z naszej gminy brały udział. W obchodach  wzięli udział 
parlamentarzyści  oraz były poseł Wojciech Zarzycki. 

5. 9.05.06 o godz.9.30 odbyły się w Mokrsku obchody Dnia Zwycięstwa. Rozpoczęły się 
Mszą świętą, następnie było złoŜenie kwiatów pod pomnikiem. Uroczystość  
uświetniły występy zespołu „Dworzanki” z Mokrska. 

6. 10 maja 06 w Pątnowie odbyło się posiedzenie Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej. 
Porządek posiedzenia obejmował między innymi: 
- podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2006r. Zmiana 
   dotyczyła przeznaczenia 25 tys.zł na wykup budynku na ulicy Kilińskiego /zapłata 
    kolejnej raty/ 
- omówienie protokółu z posiedzenia Zgromadzenia Wspólników  Samorządowego 
   Centrum Monitorowania    i  Ochrony Mienia „ŁAD” Spółka z.oo z dnia    12.04.06.    
   Spółka była zawiązana wspólnie z Starostwem Powiatowym.   Spółka przynosi 
   stratę. Na załoŜenie Spółki wspólnicy przeznaczyli juŜ 10 tys.zł. Aby móc ją 
   zlikwidować trzeba dołoŜyć jeszcze 4 tys.zł na zapłacenie zaległego wynagrodzenia 
   Prezesowi Spółki. 
- wprowadzenie zmian w składzie osobowym  Zarządu Związku Gmin Ziemi 
   Wieluńskiej i podjęcie uchwały.  
   Jak wcześniej  informowałem do Związku Gmin    przystąpiła Gmina Lututów i 
   Wójt  Gminy został powołany do Zarządu Związku. 
   JeŜeli chodzi o inwestycję  budowy zakładu Biopaliw to chcę powiedzieć, iŜ do 
   montaŜu finansowego nie doszło. Sprawa na dzień dzisiejszy stoi w miejscu. Jak 
   wiemy inwestycja z pewnych powodów wcześniej została zahamowana. 

7. 11 maja 06 o godz.11.oo odbyły się rozmowy z kandydatami na wydzierŜawienie 
 lokalu pod aptekę.  
Podania złoŜyli: p.Ewa Szymańska z Łodzi siostra zmarłego aptekarza mgr 
Kozłowskiego Andrzeja, p.Urszula Szumigaj, która pracuje w aptece na terenie 
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Wieruszowa, p.Halina Luboińska, która pracuje w aptece w Skomlinie i pan Cezary 
Caban, który pracuje w aptece w Wieluniu na ulicy Targowej. 
Komisja w składzie: Przewodniczący 3 komisji Rady, Przewodniczący Rady , Wójt 
Gminy przy udziale doktora Peymana Mokrii w głosowaniu tajnym wybrała p.Cabana 
Cezarego. 
Pragnę poinformować, iŜ powstał pewien problem gdyŜ spadkobiercy b.aptekarza nie 
spieszą się do opróŜnienia lokalu. Wczoraj rozmawiałem z p.Szymańską telefonicznie 
w obecności p.mecenas Mroczek  i p.Cichla, która oświadczyła , Ŝe nic o tej sprawie 
nie wiedziała. Jest to niezgodne z prawdą, gdyŜ przynajmniej otrzymała od nas w tej 
kwestii 2 pisma. 
Jakiś czas jeszcze odczekam ale jeŜeli ta osoba będzie się upierała i nie opróŜni lokalu 
będziemy zmuszeni wejść komisyjnie przy udziale policji do pomieszczenia i 
zdeponować wszystkie przedmioty znajdujące się w nim. Następnie przekaŜemy lokal 
najemcy aby mógł przygotowywać się do otwarcia apteki. Cierpliwość nasza   się 
kończy, musimy jednak działać rozwaŜnie aby kogoś nie skrzywdzić. Zdajemy sobie 
sprawę, Ŝe brak apteki jest duŜym utrudnieniem dla mieszkańców.  
Chcę równieŜ poinformować, Ŝe po terminie składania ofert wypłynęło jeszcze 1 
podanie o wydzierŜawienie lokalu od pana mgr farmacji z Wielunia, a wcześniej 
miałem rozmowę z parlamentarzystą, Ŝe mam wydzierŜawić temu panu lokal. 
Informuję Wysoką Radę, Ŝe taki problem jest i być moŜe  zmuszony  będę powołać 
komisję by wejść do lokalu po aptece i zdeponować rzeczy, które tam są. 

8. 12 maja 06 o godz.8.oo odbyło się wyjazdowe posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, 
      Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego Rady Gminy. Komisja 
      zwizytowała wszystkie placówki oświatowe znajdujące się na terenie gminy pod 
      kątem przeprowadzenia niezbędnych remontów. 
      Szczegółowa informacja na ten temat przewidziana jest w punkcie 9 porządku obrad 
      dzisiejszej sesji. 
9. 25 maja 06  o godz.9.oo odbyło się Zgromadzenie Spółki Radio Media. Wynik 

finansowy spółki jest dobry. MoŜna powiedzieć, Ŝe to  Radio ma rację bytu  i na dzień 
dzisiejszy samo się finansuje. 

10. 26 maja 06 był dniem wolnym od pracy w związku z przyjazdem papieŜa do Polski. 
11. 31 maja 06 Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia 

Ludności i Ochrony Środowiska Rady Gminy dokonała przeglądu dróg w gminie. 
Punkt ten szczegółowo omawiany będzie w punkcie 10 porządku obrad sesji 

12. 31.05.06 o godz.14 w Komendzie Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej w       
       Wieluniu odbyło się poŜegnanie Komendanta Powiatowego brygadiera  Józefa 
       Mielczarka,  który  po blisko 30-letniej pracy odszedł na emeryturę. 
13. 4 czerwca 06 odbył się festyn rodzinny w Mokrsku zorganizowany przez Szkołę 

Podstawową. Impreza była bardzo dobrze i fachowo przygotowana. Szkoda tylko, Ŝe 
pogoda w tym dniu nie dopisała i było b.zimno. 

14. 7 czerwca 06 o godz.11oo w Urzędzie Gminy odbyło się szkolenie pracowników  z 
zakresu ustawy o zamówieniach publicznych, które przeprowadził p.Jan Garczyński. 
Jest to  dość trudna ustawa, decyzje jednak musimy podejmować i ponosić później 
konsekwencje naszych rozstrzygnięć. 

15. 10 czerwca 06 o godz.10.oo w sali gimnastycznej w Mokrsku odbyła się II Gminna 
Spartakiada Przedszkolaków.  

      Udział w spartakiadzie wzięły wszystkie przedszkola z gminy, zaproszono równieŜ 
      dzieci z przedszkola z Skomlina. I miejsce zajęło przedszkole z Mokrska, II OŜarów, 
      III Komorniki. Widać było zaangaŜowanie i rywalizację wśród tych małych 
      zawodników,. 
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16. 11 czerwca 06 o godz.10.30 w Słupsku  odbył się IX Gminny Zjazd OSP. Prezesem 
 nadal został pan Lucjan Preś , a Komendantem Gminnym pan Leszek Rodak. W skład 
 Zarządu weszli prezesi i naczelnicy z poszczególnych jednostek. 

17. 19 czerwca 06 o godz.12.15 obyło się otwarcie ofert na  przebudowę drogi OŜarów-
Słoniny. Najkorzystniejsza oferta była na kwotę 931.901zł brutto. Wygrała firma 
LARIX z Lublińca. Następna oferta była o około 60 tys. droŜsza, złoŜyło ją 
Przedsiębiorstwo Robót Drogowych i Mostowych S.A. z Kamionki  Głównym 
kryterium wyboru oferty była cena. Osobiście zawiozłem powiadomienie o wyborze 
oferty do Kamionki, pani Prezes powiedziała, Ŝe nie będzie się odwoływała. Jutro mija 
termin na złoŜenie odwołania. Myślę, Ŝe p.Prezes dotrzyma słowa i w najbliŜszym 
czasie zostanie podpisana umowa z wykonawcą. 

18. 21 czerca  06 o godz.11.oo odbyło się Walne Zgromadzenie SKR Mokrsko.. ZłoŜono 
szczegółowe  sprawozdania z działalności Zarządu. Zarząd otrzymał absolutorium, 
wybrano nową Radę. Przewodniczącym został pan Słowik Zdzisław – sołtys z 
Mokrska I, a Zastępcą Przewodniczącego został wybrany radny Dudek Czesław. 

19. 23 czerwca 06 o godz. 9.oo  odbyły się w placówkach oświatowych na terenie gminy  
zakończenia roku szkolnego. We wszystkich szkołach nie mogłem być. 
Uczestniczyłem w zakończeniu roku szkolnego z panią Przewodniczącą Komisji 
Oświaty w Gimnazjum. Było b.uroczyście. Najtrudniej było poŜegnać się z klasami 
III. 

20. JeŜeli chodzi  o kanalizację Mokrsko-Wola to przetarg został ogłoszony. Otwarcie 
ofert jest przewidziane na 14 lipca 06 na godz.12.15. Wartość kosztorysowa zadania 
wynosi 319.108 zł netto. Do wykonania przewidzianych  jest 13 przyłączy. Dzisiaj 
rozmawiałem z inŜ.Kikiem, który poinformował mnie, Ŝe proboszcz  wycofał się z 
jednego przyłącza do budynku, w którym jest sklep p.Dorotowej. Wystąpiliśmy z 
propozycją partycypacji w kosztach budowy kanalizacji w wysokości 2 tys.zł. tj. 
podobnie jak jest to w innych gminach np.Skomlinie czy Łubnice, CzarnoŜyły.  
Powstał Społeczny Komitet Budowy, który będzie zbierał pieniądze. Niektórzy 
mieszkańcy mówią, Ŝe nie mają pieniędzy i proszą o rozłoŜenie tej kwoty na raty. W 
szczególnych przypadkach Komitet przychyla się do prośby. Myślę, Ŝe zadanie 
powinno być zrealizowane w tym roku. 

21.Sprawa wysypiska śmieci. 26 czerwca 06 złoŜyliśmy w Starostwie Powiatowym 
      projekt rekultywacji wysypiska celem wydania opinii. Opinie wydaje  Starosta i 
      Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska. Wstępnie rozmawialiśmy z 
      Naczelnikiem Wydziału, który działa z upowaŜnienia Starosty, który powiedział, Ŝe 
      nie będzie problemu z otrzymaniem decyzji. Czekamy na  kontrolę  wysypiska tych 2 
      słuŜb. Wartość zadania wg  projektu wynosi  25.803 zł brutto. 
22. Od 3 kwietnia do 2 października 2006 mamy przyznanych 8 osób do robót 
      publicznych. Nie jest do końca jestem zadowolony z tej liczby, gdyŜ gminy mniejsze 
      otrzymały więcej osób. Rozmawiałem w tej sprawie z Starostą, jednak bez rezultatu. 
      Ponadto 3 osoby są zatrudnione z budŜetu. 
23. Wspólnie z panią Skarbnik prowadziliśmy rozmowę z p.Marią Pawlak z Zduńskiej 
      Woli, która prowadzi Biuro Rachunkowo-Podatkowe i Doradztwa Finansowo-
      Podatkowego odnośnie przeprowadzenia  oceny bilansu SPZPOZ w Mokrsku za 
      2005r. Koszty badania bilansu i wydania opinii wynosić będą 4,5 tys.zł plus  22% Vat       
24. 3 osoby z grupy drogowej pracują obecnie na drodze  gminnej Chotów-Srebnica.. 
       Pozostałe osoby z robót publicznych skierowane są do malowania i przeprowadzenia 
       remontów w placówkach oświatowych i zdrowia. Na jutro przewidziane jest 
       spotkanie z dyrektorami  w celu omówienia szczegółów.  Chcemy aby jak najwięcej 



 7 

       zostało zrobione i jak najwięcej osób było zadowolonych  Wszystkie siły  jakie mamy 
       pragniemy wykorzystać jak najlepiej. 
25. JeŜeli chodzi o usunięcie odpadów poprodukcyjnych z posesji w Krzyworzece, to 
       właściciele zwrócili się z   podaniem o przesunięcie terminu o 30 dni, na co 
       wyraziłem  zgodę. Nowy termin  usunięcia odpadów to 30 lipca 2006 r. 
26. Sprawa zakupu  lekkiego samochodu poŜarniczego dla OSP Słupsko jest na dobrej 
      drodze. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska podjął decyzję o uzupełnieniu 
      brakujących 48 tys.zł na zakup samochodu Na wykorzystanie tych środków mamy  
     4 m-ce. Informowaliśmy się w Zarządzie Głównym Państwowej StraŜy PoŜarnej i 
     przetarg na samochody poŜarnicze  ma być rozstrzygnięty  w m-cu lipcu. 
 

P u n k t   6 
 

Informacja przedstawiciela PUP na temat bezrobocia na terenie gminy Mokrsko 
 

 
Pan Krzysztof Kaśnicki  Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – przedstawił informację 
na temat bezrobocia na terenie gminy Mokrsko wg stanu na dzień 31.05.2006r /informacja 
w załączeniu zał.Nr 1 
 
D y s k u s j a: 
Radny Kieler -  czy któryś z wniosków o pozyskanie środków złoŜonych przez  
Powiatowy Urząd Pracy został zakwalifikowany, chodzi  konkretnie o 
przekwalifikowania  zawodowe. 
Pan Kaśnicki Krzysztof – Dyrektor PUP -  my mamy nie tylko zaakceptowane wnioski ale 
równieŜ  podpisane umowy w zakresie 3 działań  1.2, 1.3, 1.6 W ostatnich dniach 
wystąpiliśmy  o zmianę wniosków . W skali roku jest to rząd od 6-8  zmian., w zaleŜności 
od tego jaki to jest projekt. W kaŜdym z tych projektów   uczestniczą setki osób, a kaŜda  
osoba to inny problem, stąd istnieje potrzeba ciągłych zmian. Oczywiście nie wszystkie  
zmiany są uwzględnione . W ostatnim  dniach złoŜyliśmy wniosek do ministerstwa na 
działanie 1.5., na rozstrzygniecie czekamy. W przyszłym roku ma ruszyć jeszcze  nowy 
program sektorowy. Ponadto złoŜyliśmy jeszcze 1 wniosek z rezerwy ministra, ale na 
razie odpowiedzi Ŝadnej  jeszcze nie mamy. 
JeŜeli chodzi o przekwalifikowania czyli o kursy,  które prowadzimy, to są one na bieŜąco 
realizowane. Mamy zaakceptowany przez Radę Zatrudnienia plan  uruchamiania szkoleń. 
W porównaniu do roku ubiegłego tych szkoleń jest trochę mniej. Szkoleniem objętych 
zostanie około 200 osób.  Szkolenia są prowadzone w większości ramach funduszy 
europejskich, gdyŜ  UE kładzie duŜy nacisk na uzyskiwanie kwalifikacji zawodowych.  
Szkolenia są uruchamiane systematycznie w zaleŜności jak zostały zaplanowane. 
Konkretnych informacji tutaj nie mam jakie szkolenia jeszcze będą w tym roku 
prowadzone, ale na pewno 5-6 szkoleń w tym roku będzie jeszcze uruchamianych.. W 
skali roku  jest ich około 20. 
Wójt Gminy – w okresie wakacyjnym wskaźnik bezrobocia jest zawsze niŜszy. Nie 
wszyscy po ukończeniu szkoły  od razu się rejestrują. Większość młodzieŜy rejestruje się 
dopiero po wakacjach. W związku z tym mam pytanie do p.dyrektora: jak  przewiduje, 
czy jesienią wskaźnik bezrobocia się zwiększy czy  pozostanie na tym samym poziomie. 
Pan Kaśnicki Krzysztof -  rysując wykres to byłaby to sinusoida jeśli chodzi o skalę 
całego roku. Są 2 miejsca gdzie  wskaźnik bezrobocia maleje i 2 miejsca gdzie rośnie.  Na 
podstawie analiz ogólnokrajowych  widać oŜywienie gospodarcze, i Ŝe ofert pracy z rynku 
spływa coraz więcej.  Niewątpliwie po wakacjach liczba bezrobotnych wzrośnie, ale nic 
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nie wskazuje abyśmy przekroczyli wskaźnik ubiegłoroczny. 2 lata temu  spadek 
bezrobocia był duŜy, w  ubiegłym roku  był spadek ale mały, w tym roku pojawił się 
spadek i to duŜy,  dotyczy on przede wszystkim miesięcy wiosennych. 
Zdaję sobie sprawę , Ŝe 17% bezrobocie w skali  kraju to nie jest mało, nawet 12% 
bezrobocie w skali powiatu to teŜ nie jest mało, z pewnością chcielibyśmy aby było one 
jeszcze mniejsze. UwaŜam, Ŝe nie ma jakiś symptomów, które wskazywałyby, Ŝe 
wrócimy do bezrobocia z przed 2 lat. Chcę powiedzieć, Ŝe liczba ofert pracy, które do nas 
wpływają jest coraz większa, co świadczy, Ŝe rynek pracy jest coraz większy. 
Radny Majtyka – czy są organizowane kursy przekwalifikujące rolników celem podjęcia 
innej pracy niŜ w rolnictwie? Wiem, ze LOK w Łodzi organizuje dla rolników kursy  
kierowców. Czy Urząd Pracy teŜ przewiduje  jakieś kursy? 
Pan Kaśnicki Krzysztof  - Najczęściej  kursy organizowane są w ramach sektorowego 
systemu operacyjnego. Instytucją wdraŜającą jest zawsze Wojewódzki Urząd Pracy. O  
pieniądze mogą ubiegać się róŜne instytucje.  Powiatowe Urzędy Pracy są wyłączone z 
moŜliwości ubiegania się o środki. Podobnie jak w innych województwach tak samo w 
województwie łódzkim organizowane są konkursy i na zasadach konkursowych róŜne 
organizacje biorą w nich udział.  Najprawdopodobniej LOK brał  udział  w konkursie,  
czyli składał wniosek  do Wojewódzkiego Urzędu Pracy, który został rozpatrzony i 
zakwalifikowany do realizacji,  ma podpisaną umowę na przeprowadzenie szkoleń na 
terenie całego województwa, przy czym nie dotyczy to osób bezrobotnych.  My w 
konkursach nie bierzemy udział. Są to konkursy dla instytucji szkolących.  
Radny Owczarek  
– w piątek zakończył się rok szkolny. Jaka czeka  praca dla absolwentów szkół? Jaka jest 
procedura otrzymania pracy, czy  muszą ją szukać na własną rękę, czy wszyscy muszą się  
rejestrować? 
- Dlaczego otrzymaliśmy tylko 8 osób do robót publicznych? 
Pan Kaśnicki Krzysztof  
-  jeśli chodzi o absolwentów to przymusu rejestracji nie ma. KaŜdy moŜe się rejestrować 

z własnej woli i kiedy chce. Ilu jest absolwentów, tyle jest problemów. Wychodząc 
naprzeciw oczekiwaniom tych młodych ludzi mamy zostawioną pewną liczbę miejsc na 
staŜe  w ramach sektorowego programu 1.2.  Cały czas wnioski od pracodawców 
przyjmujemy. Chcę równieŜ powiedzieć, Ŝe  leŜą u nas wnioski od pracodawców, ale 
mamy kłopoty ze znalezieniem osób z wymaganymi kwalifikacjami. Gdy zaczną się  
rejestrować teraz absolwenci szkół będzie większa moŜliwość dostosowania kwalifikacji 
osób do oczekiwań zakładów pracy. 

   Pośrednictwo pracy jest podstawowym instrumentem znalezienia pracy i kaŜdy moŜe z 
niego skorzystać.  W duŜej mierze czy komuś uda się znaleźć pracę  zaleŜy od  jego 
aktywności.  

   W Powiatowym Urzędzie Pracy pośrednictwem zajmuje się kilka osób, a wszystkie inne 
zajmują się czym innym, począwszy od rejestracji, ubezpieczeń zdrowotnych itd. 
KaŜdego bezrobotnego musimy zgłosić do ubezpieczenia, dokonywać zmian jak 
przechodzi z jednego statusu do innego np.  osoba moŜe być bezrobotna z prawem do 
zasiłku  i przechodzi do grupy bezrobotnych bez prawa do zasiłku itd.  

  Od kilku juŜ lat trwają  dyskusje i  prace na szczeblu rządowym aby Urzędy Pracy 
przynajmniej nie odprowadzały składek na  ubezpieczenia zdrowotne, ale nie mogą się 
jakoś przebić. DuŜym obciąŜeniem  jest równieŜ  realizacja przez nas 3 programów, 
bowiem 1,5 mln zł  jakie otrzymuje Urząd na ich realizację  to setki osób bezrobotnych, 
które korzystają z tych programów  a które my musimy załatwić.  Staramy się 
wszystkim bezrobotnym pomagać w miarę moŜliwości. MoŜemy zaoferować im taką 
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pracę jakie zapotrzebowanie złoŜą pracodawcy. Mogę powiedzieć, Ŝe częściowo 
jesteśmy przygotowani na przyjęcie absolwentów. 

- W porównaniu do roku ubiegłego robót publicznych jest tyle samo. W moim 
   przekonaniu osób na robotach publicznych nie jest tak mało. Wójtowie na pewno 
   chcieliby więcej osób. Pieniądze na roboty publiczne liczone są  wg  algorytmu. Podział 
   środków na roboty publiczne corocznie opiniuje Powiatowa Rada Zatrudnienia i   
   zgodnie z  jej  podziałem  zostały podpisane umowy.  
   W tym roku pojawił się nowy    instrument jakim są prace społeczno-uŜyteczne, z 
   którego gmina Mokrsko nie w duŜym wymiarze ale  równieŜ skorzystała. 
   Program jest kontrowersyjny i trudny w realizacji. Chcę powiedzieć, Ŝe Ministerstwo 
   ogłosiło konkurs jeśli chodzi o samo istnienie i promowanie tego instrumentu. 
   Czy w tym roku będą jeszcze pieniądze na roboty publiczne dzisiaj nie umiem 
   odpowiedzieć. W ub.roku na koniec roku otrzymaliśmy jeszcze środki, czy w tym roku 
    teŜ będą , nie wiem. 

 
PoniewaŜ więcej pytań nie było Przewodniczący Rady podziękował panu Dyrektorowi za 
przybycie i złoŜenie obszernej informacji. 
 

 
 

P u n k t  7 
 

Informacja na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Mokrsko 
 
 

Pan Chrabański Alojzy – Z-ca Komendanta Komisariatu Policji w Białej złoŜył informację o 
stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania Komisariatu z 
uwzględnieniem gminy Mokrsko /informacja stanowi załącznik nr 2/ 
 
Dyskusja: 
Radna Grześlak – czy jest szansa  na przywrócenie komisariatu policji w  gminach? 
Komisariaty zostały zlikwidowane.  Miało być 2 policjantów w gminie, a  pozostał tylko 
dzielnicowy. 
Pan Chrabański Alojzy -  Nie jestem w stanie odpowiedzieć na to pytanie, poniewaŜ 
organizacja Komend Powiatowych leŜy w gestii Komendanta Wojewódzkiego i on podejmuje 
decyzje w jakim kształcie i w jakiej obsadzie  osobowej komisariaty mają istnieć. JeŜeli 
chodzi o koszty utrzymania posterunku to są bardzo duŜe. Są pewne wymogi dotyczące  
łączności, dostępu do baz danych. WiąŜe się  to z pewnymi centralami do przesyłania 
informacji zarówno jawnych  i niejawnych.  Koszty są wysokie i czy Komendę Wojewódzką 
stać na przywrócenie  tego co było kiedyś, nie wiem. Pan Wójt moŜe wystąpić do 
Komendanta Wojewódzkiego z wnioskiem, ale  czy będzie pozytywnie załatwiony, nie 
odpowiem. 
Wójt Gminy – w kwestii powstania komisariatu policji w gminie  juŜ interweniowaliśmy. 
Nawet była podejmowana w poprzedniej kadencji  uchwała Rady w tej sprawie. Nie 
przyniosła ona poŜądanych skutków. Być moŜe gdyby Komendanci Powiatowi przewidywali, 
Ŝe środki finansowe zostaną zabrane do Komendy Wojewódzkiej i Łódź  będzie decydować o 
pieniądzach, to moŜe takiej decyzji by nie podjęto.  W okresie gdy decyzja była podejmowana 
środki przychodziły do Starostwa i komendant je później dzielił. JeŜeli  udało się 
zaoszczędzić jakieś środki to pozostawały w powiecie, teraz pozostają w Łodzi.. 



 10 

Radny Owczarek – W Mokrsku jest budynek policji, w którym są mieszkania a dawniej 
jeszcze był posterunek. PoniewaŜ chodzi plotka, Ŝe  mieszkania zostały sprzedane za 
symboliczna złotówkę dlatego chciałbym wiedzieć, czy jest to prawda? 
Pan Chrabański Alojzy – Administratorem budynku jest Komenda Wojewódzka Policji w 
Łodzi.. Wiem, Ŝe zostały sprzedane. Nie ja je sprzedawałem, nie interesowałem się  sprawą i 
nie znam zasad sprzedaŜy.  
Wójt Gminy -   Mogę potwierdzić, Ŝe mieszkania zostały sprzedane gdyŜ do Urzędu Gminy 
wpłynęły akty notarialne.  Za jaką kwotę nie mogę powiedzieć, gdyŜ nie jestem do tego 
upowaŜniony. Stroną  w imieniu Skarbu Państwa było Starostwo Powiatowe. Są odpowiednie 
przepisy, które regulują  sprzedaŜ mieszkań. UwaŜam, Ŝe sprzedaŜ nastąpiła zgodnie z 
przepisami, gdyby było inaczej notariusz z pewnością nie sporządziłby aktu notarialnego. 
Zostały sprzedane 2 mieszkania  funkcjonariuszom policji, którzy w nich dotychczas 
zamieszkiwali. 
Pan Chrabański Alojzy-  JeŜeli jest sprzedawany majątek Skarbu Państwa musi być  zrobiona 
wycena biegłego rzeczoznawcy.  
Radna Grześlak – 28 przypadków wykrycia narkotyków dotyczyło tylko dyskoteki czy 
równieŜ dotyczyło szkół.. 
Pan Chrabański Alojzy -  sprawa narkotyków dotyczy dyskoteki w Białej. Był 1 przypadek 
znalezienia tabletki w  klasie.  Nauczyciel zgłosił tą sprawę  nam. Po zbadaniu okazało się, Ŝe 
nie był to jednak narkotyk.  
Pan Owczarek – czy policjant przy kontroli samochodów ma prawo Ŝądać pokazania oprócz 
prawa jazdy równieŜ dowodu osobistego?. 
Pan Chrabański Alojzy – jeŜeli jest to prawo jazdy, które ma czytelne w miarę aktualne 
zdjęcie to uwaŜam, Ŝe samo prawo jazdy powinno wystarczyć. Niekiedy do sporządzenia 
dokumentów policjant  musi wpisać dane z dowodu osobistego, wówczas moŜe się zdarzyć, 
Ŝe poprosi o pokazanie dowodu osobistego. 
Wójt Gminy -  czy w gminach  sąsiedzkich są moŜe zamontowane fotoradary. Z  tego co 
wiem, moŜna w ten sposób zwiększyć dochody budŜetu gminy, a tym samym poprawiłoby  
się bezpieczeństwo na drogach. 
Pan Chrabański Alojzy – mogę odpowiedzieć tylko ogólnie na pytanie, gdyŜ nie 
interesowałem się sprawą. Obiecuję, Ŝe dowiem się i pana Wójta poinformuję. Mogę tylko 
powiedzieć, Ŝe wiąŜe się to z zakupem sprzętu i  dodatkowym zatrudnieniem poniewaŜ dane 
trzeba przetworzyć, dokonać ustaleń itd. Wiem, Ŝe gminy, które posiadają straŜ miejską czy 
gminną takie urządzenia zakupiły.  Wójt Gminy Biała był zainteresowany  zamontowaniem w 
gminie  takich urządzeń, sprawa straciła jednak na aktualności. Z jakich przyczyn,  nie wiem. 
Radna Sroka -  Czy budynki gminne bazy transportowej są monitorowane przez Policję. 
Wójt Gminy -  tak, baza transportowa jest podłączona pod urządzenia do monitorowania 
przez Policję.  
Radna Sroka – poniewaŜ mieszkam w pobliŜu, to z obserwacji mogę powiedzieć, Ŝe  alarm 
włącza się o róŜnych porach dniach i  zdarza się, Ŝe dość długo wyje zanim ktoś przyjedzie i 
go wyłączy. W tym czasie złodziej mógłby wszystko wynieść. Na jakiej zasadzie działa  
urządzenie, czy automatycznie jest wyłączane przez policję czy dopiero po przyjeździe na 
miejscu. 
Pan Chrabański Alojzy -  alarmy w obiektach uŜyteczności publicznej  pod nr policji 977 są 
podłączane na zasadzie grzecznościowej.. Nie ma Ŝadnego przepisu, Ŝe policja musi 
przyjechać, a nawet niektóre jednostki wojewódzkie   zakazują podłączania alarmów pod nr 
policji.  Stan osobowy w policji pozwala na jeden patrol w nocy. JeŜeli zostanie włączony 
alarm, a w tym czasie patrol jest na jakimś zdarzeniu np. jest pobicie na dyskotece, to  nie 
zostawi pobitego i przyjedzie do alarmu, gdyŜ Ŝycie ludzkie jest waŜniejsze. Chcę tylko 
powiedzieć, Ŝe alarm moŜe uruchomić nawet mysz. 
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W przypadku gdy uruchomi się alarm w takich jednostkach jak szkoły, przedszkola, ujęcia 
wody w pierwszej kolejności powiadamiana jest osoba nadzorująca i powinna sprawdzić co 
dzieje się na obiekcie i  następnie zgłosić policji jeŜeli coś jest podejrzanego.  Zdarza się tak, 
Ŝe po załączeniu się alarmu dyŜurny aby nie wysyłać radiowozu  dzwoni do osoby 
nadzorującej  aby sprawdziła co się dzieje. Osoba ta po sprawdzeniu  odpowiada, Ŝe nic się 
nie dzieje ale nie umie wyłączyć alarmu.  Wówczas moŜe być, Ŝe alarm wyje dłuŜej. JeŜeli 
nie moŜemy się dodzwonić z całą pewnością patrol przyjeŜdŜa i sprawdza co dzieje się w 
obiekcie gdzie załączył się alarm.  
Za monitorowanie obiektów uŜyteczności publicznej samorządy nam nie płacą. Jest to 
oszczędność dla  urzędów gmin.  W przypadku nadzorowania przez firmę ochroniarską 
koszty wynosiły około 4 tys.zł. od 1 obiektu. 
Radna Grześlak –  na potwierdzenie słów pana komendanta mogę powiedzieć, Ŝe o 2 godzinie 
w nocy teŜ jechałam z policją i otwieraliśmy placówkę pocztową poniewaŜ włączył się alarm.  
Mam prośbę, Ŝe jeŜeli patrol policji jedzie przez Mokrsko wjeŜdŜał równieŜ w nasz park 
bowiem zbliŜają się wakacje i młodzieŜ nie  zawsze odwiedza park w tym znaczeniu 
pozytywnym. 
 
PoniewaŜ więcej zapytań ani uwag nie było Przewodniczący Rady podziękował 
Komendantowi Komisariatu Policji na udział w sesji i złoŜenie sprawozdania. 
 
 

P u n k t   8 
 

Informacja dyrektorów szkół podstawowych dotycząca wyników sprawdzianu  
uczniów 6 klas szkoły podstawowej i końcowego egzaminu uczniów Gimnazjum 

 
Przewodniczący  Rady poprosił o kolejne zabieranie głosu dyrektorów szkół i złoŜenie  
informacji na temat sprawdzianu uczniów 6 klas szkoły podstawowej i końcowego egzaminu 
uczniów Gimnazjum. 
 
Pani Danuta Piasecka – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Chotowie przedstawiła 
sprawozdanie ze sprawdzianu po klasie VI w roku szkolnym 2005/2006 /zał.Nr 3/ 
W roku szkolnym 2005/2006 sprawdzian po klasie szóstej w stosunku do lat poprzednich 
wypadł słabo. Uczniowie uzyskali średni wynik ze sprawdzianu: 20,1 pkt.na 40 moŜliwych. 
Wyniki w skali procentowej poszczególnych umiejętności z poszczególnych standardów 
kształtują się następująco: rozumowanie – 48%, wykorzystanie wiedzy w praktyce – 41%, 
czytanie -59%, korzystanie z informacji – 44%, pisanie 50%. W tegorocznym sprawdzianie 
słabo wypadły umiejętności: korzystanie z informacji, rozumowanie, wykorzystanie wiedzy w 
praktyce. Na tak słaby wynik sprawdzianu wpłynął fakt, Ŝe troje uczniów naleŜy do b.słabych, 
posiadają opinie z Poradni,  jeden z nich ma opinię a powinien mieć orzeczenie.  
W czym jest problem?  Dotyczy on nie tylko mojej szkoły, a który ja odczułam bardzo w tym 
roku. Dziecko gdyby miało orzeczenie pisałoby inny sprawdzian. Rodzice nie wyraŜają zgody 
na orzeczenie poniewaŜ nie chcą uznać, Ŝe dziecko ma problemy, jest słabe w nauce dlatego 
pisze ono normalny sprawdzian jak pozostali uczniowie. Uczniowie, którzy mają opinię 
napisali tylko na 6.10,11 punktów na 40 punktów moŜliwych, co wpłynęło na obniŜenie 
wyniku  ogólnego szkoły. 
Analizując wyniki uczniowie dobrze poradzili sobie z zadaniami, w których sprawdzone były 
następujące czynności: obliczanie procentowe, zapisywanie działań prowadzących do 
obliczania powierzchni, obliczanie powierzchni pola, odczytywanie informacji z tekstu 



 12 

popularnonaukowego, rozpoznawanie środków stylistycznych, dobieranie środków 
językowych.    
Kłopoty natomiast mają z następującymi zadaniami: pisanie poprawne pod względem 
językowym, pisanie poprawne pod względem interpunkcyjnym, korzystanie z informacji 
zawartych w ulotce, wyróŜnianie części tekstu zgodnie z jego strukturą, obliczanie róŜnicy 
powierzchni.  
Po  dokonanej analizie sprawdzianu  ustalane są wnioski, które muszą być realizowane w 
przyszłym roku. Są to: ćwiczyć poprawność stylistyczną wypowiedzi, doskonalić  
interpunkcję i ortografię, ćwiczyć umiejętność korzystania z informacji, zwracać uwagę na 
graficzny układ zapisu tekstu, ćwiczyć umiejętność opisywania sytuacji przedstawionej w 
zadaniach za pomocą wyraŜeń arytmetycznych, ćwiczyć odczytywanie danych z tabeli, 
ćwiczy umiejętność wykorzystywania w sytuacjach praktycznych własności liczb, 
powierzchni, ćwiczyć umiejętność wykonywania obliczeń dotyczących długości. 
PoniewaŜ po raz pierwszy przedstawiam informację ze sprawdzianu po VI klasie, a ten rok 
wypadł w szkole najsłabiej pozwolę przedstawić wyniki osiągnięte na podstawie analizy z 
poprzednich lat: 
- 2000/2001 średnia wynosiła  - 30,7 pkt.  
- 2002/2003 średnia wynosiła  - 28,6 pkt.  
- 2003/2004 średnia wynosiła - 26,6 pkt  
- 2004/2005 średnia wynosiła  - 30,5 pkt. na 40 pkt. moŜliwych 
 
Pani Barbara Michalak- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Komornikach przedstawiła wstępną 
analizę sprawdzianu po klasie szóstej w 2006 roku /zał.Nr 4/ 
Średnia krajowa w tym roku wynosiła 25.30, średnia OKE  w woj.łódzkim wynosiła 24,90, 
woj.świetokrzystkim 24,36,  średnia w powiecie wieluńskim 26,28, średnia gminy 25,59,  
średnia osiągnięta przez PSP Komorniki 28,71. Sprawdzianem objętych zostało 17 uczniów 
klasy VI,  6 uczniów ma opinię PPP  w tym 3 jest dyslektyków. JeŜeli chodzi o uzyskane 
wyniki to 11 uczniów uzyskało ocenę powyŜej  30 punktów a 6 poniŜej. 
Wyniki szkoły wg umiejętności przedstawiają się następująco: 
                                     śr.wynik w woj.łódzkim  wynik szkoły 
- czytanie/10 pkt/   7,71     8,29 
- pisanie/8 pkt/   6,66     6,35 
- rozumowanie/8 pkt/   4,40     6,00 
- korzystanie z informacji/4 pkt/ 2,47     2,65 
- wykorzystanie wiedzy 
   w praktyce/8 pkt/   3,39     5,41 
Wszystkie wyniki szkoły były powyŜej średniej wojewódzkiej a tylko w pisaniu szkoła 
uzyskała wynik niŜszy niŜ w województwie poniewaŜ 3 uczniowie uzyskali za formę pisemną 
0 pkt. Nie zdąŜyli udzielić odpowiedzi ze względu na wolne tempo pracy i brak  
dostosowania czasu do ich moŜliwości. 
JeŜeli chodzi o skalę staninową  wyniki są następujące: 
 -  bardzo niski  otrzymało –  3 uczniów 
 -  niski          -   2 uczniów 
 -  od średniego do najwyŜszego jest 11 uczniów.      
   
Pani Małgorzata Kieler – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Krzyworzece przedstawiła 
informacje na temat wyników sprawdzianu uczniów klas VI.  
W szkole Podstawowej w Krzyworzece  sprawdzian pisało 13 uczniów klasy szóstej.  
Wyniki sprawdzianu w obszarach umiejętności przedstawiają się następująco: 
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Średnie wyniki uczniów 
OKE 
Łódź 

45710 7,66 6,65 4,31 2,43 3,82 24,90 

Szkoła 13 7,53 6,43 4,69 2,53 4,46 25,69 
Łatwość zadań 

OKE 
Łódź 

 0,77 0,67 0,54 0,61 0,48 0,62 

Szkoła  0,75 0,65 0,59 0,63 0,55 0,64 
 
NajwyŜszy wynik uzyskany wyniósł 38 punktów, a najniŜszy 13. średni wynik w szkole 
wyniósł 25,69. Jest on wyŜszy od średniej OKE w Łodzi o 0,79 punktu. 
Z analizy w skali staninowej wynika, Ŝe 1 osoba uzyskała poziom b.niski, 2 niski, 2 niŜej 
średniej, 4 średni, 1 wyŜej średniej, 1 wysoki i 2 bardzo wysoki. Nie ma uczniów z poziomu 
najniŜszego i najwyŜszego. 
W roku szkolnym 2005/2006 uczniowie uzyskali wyŜsze średnie od OKE w obszarze 
umiejętności: rozumowania, korzystania z informacji, wykorzystania wiedzy w praktyce. 
Tylko o 0,02 punktu odbiegają od średniego wyniku OKE w obszarze czytanie i pisanie (w 
sferze czytania uczniowie mieli problem z odczytywaniem danych z tabeli i tekstu 
poetyckiego; w sferze pisania najsłabiej wypadło napisanie tekstu poprawnie językowo oraz z 
przestrzeganiem zasad ortografii i interpunkcji. 
JeŜeli chodzi o średnie wyniki sprawdzianu na przestrzeni kilku kolejnych lat to nie ma 
sytuacji wstrząsowej i przedstawiają sie następująco: 
 
 2002 2003 2004 2005 2006 

OKE Łódź 29,65 28,75 25,77 29,34 24,90 
Szkoła 29,26 31,27 24,70 28,87 25,69 
RóŜnica -0,39 + 2,52 -1,07 -0,47 + 0,79 

 
Wyniki sprawdzianu potwierdzają się z wynikami szacowanymi na podstawie ocen 
semestralnych, a takŜe z porównaniem ocen końcoworocznych. Współczynnik wg Persona 
wyniósł 0,95, czyli jest to pełna korelacja oceniania wewnątrzszkolnego i zewnętrznego. 
Po dokonanej analizie sprawdzianu zostały ustalone wnioski do pracy na przyszły rok. Są to 
- poprawa  sprawności językowej 
- jeŜeli chodzi o przedmioty ścisłe to poprawienie czytania tabel i wykresów, które na 
   egzaminie  tym roku sprawiło uczniom duŜo trudności 
We wrześniu do tej  analizy zostanie dołączona analiza innych czynników mających wpływ  
na ostateczny wynik sprawdzianu  jak czynniki środowiskowe i szkolno pedagogiczne. 
Będzie wówczas pełny raport  dot.sprawdzianu uczniów klasy VII. 
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Pani Dorota Wieczorek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mokrsku 
W dniu 4 kwietnia 2006 do sprawdzianu przystąpiło 29 uczniów klasy szóstej. 
Wyniki uzyskane przez szkołę w roku bieŜącym są niŜsze od wyników  roku ubiegłego, 
poniewaŜ  w roku bieŜącym średnia szkoły wynosiła 25,24, natomiast w ub.roku była 
powyŜej 30 punktów.   
Średnie wyniki uczniów szkoły w rozbiciu na poszczególne umiejętności przedstawiają się 
następująco: 
 
 Czytanie Pisanie Rozumowanie Korzystanie 

z 
informacji 

Wykorzystanie 
wiedzy w 
praktyce 

Wynik 
ogólny 

Województwo 7,66 6,90 4,51 2,43 3,82 24,90 
Powiat 7,83 6,58 4,97 2,52 4,38 26,28 
Szkoła 8,03 5,65 4,62 2,48 4,45 25,25 
Max liczba 
punktów 

10 10 8 4 8 10 

 
JeŜeli chodzi o wynik w skali procentowej to szkoła uzyskała następujące wyniki: 
- czytanie  - 80,30% 
- pisanie - 56,50% 
- rozumowanie - 57,70 
- korzystanie z informacji - 62% 
- wykorzystanie wiedzy w praktyce – 55,6% 
- wynik ogólny 63,1% 
 
Dla porównania  osiągnięć między uczniami moŜna stosować dziewięciostopniową skalę 
staninową. NajniŜszego wyniku/poziomu w szkole nie było, bardzo niski wynik uzyskało 3 
uczniów, niski – 4, niŜej średniej -  4, średni -  9, wyŜej średniej -  3, wysoki – 5, bardzo 
wysoki – 0, najwyŜszy 1  uczeń, który uzyskał 39 punktów na 40 moŜliwych. 
 Analizując wyniki w poszczególnych obszarach umiejętności naleŜy stwierdzić: 
- osiągnięcia w czytaniu naleŜy uznać za dobre. Na 10 pkt. moŜliwych do uzyskania średnia 
   wynosi 8,03, co stanowi 80,30% 
- osiągnięcia w pisaniu naleŜy uznać za niŜej zadawalające. Na 10 punktów moŜliwych do 
   uzyskania, średnia wynosi 5,65 pkt. co stanowi 56,50% 
- osiągnięcia w rozumowaniu naleŜy uznać za niŜej zadawalające. Na 8 pkt. moŜliwych do 
   uzyskania,  średnia wynosi 4,62 co stanowi 57,70%. 
-  osiągnięcia w korzystaniu z informacji naleŜy uznać za zadawalające. Na 4 pkt. moŜliwe do 
    uzyskania,  średnia wynosi 2,48 co stanowi 62%. 
-  osiągnięcia w wykorzystaniu wiedzy w praktyce takŜe naleŜy uznać za niŜej zadawalające. 
   Na 8 pkt. moŜliwych do uzyskania średnia wynosi 4,45 co stanowi 55,6%. 
Biorąc pod uwagę stopień trudności : 
- 3 zadania uczniowie uznali za b.łatwe 
- 7 zadań było łatwych 
- 5 zadań było umiarkowanie trudnych 
- 5 zadań było trudnych 
Podsumowując wyniki sprawdzianu naleŜy stwierdzić, Ŝe uczniowie szkoły opanowali 
umiejętności w stopniu niezadowalającym. Uczniowie mają trudności z pisaniem, 
rozumowaniem, wykorzystaniem wiedzy w praktyce i korzystaniem z informacji.  



 15 

Wnioski do dalszej pracy w roku przyszłym: 
1. na wszystkich przedmiotach w nauczaniu zintegrowanym zwiększyć nacisk na 

kształtowanie umiejętności związanej z: 
   - formułowaniem wypowiedzi ze świadomością jej celu, 
   - budowaniem  tekstu poprawnego kompozycyjnie, 
   - przestrzeganiem norm językowych, ortograficznych itp. 
2.Wzrócić uwagę na lekcjach na wykorzystanie wiedzy w praktyce i korzystania z 
    informacji. 
Szczegółowe sprawozdanie z przebiegu sprawdzianu w klasie VI w roku 2006   stanowi 
Raport – zał.Nr 5 
 
Pani Halina Gniłka – Dyrektor Szkoły Podstawowej w OŜarowie 
Do sprawdzianu przystąpiło 14 uczniów klasy szóstej. Uzyskali oni średni wynik 28,21. 
Jest to bardzo dobry wynik i wyŜszy o 3-4 punkty od średnich wyników gminy, powiatu, 
województwa łódzkiego z rejonu OKE. Ośmioro uczniów uzyskało wynik powyŜej 30 
punktów, na 40 moŜliwych, 4 uczniów  moŜna ocenić, Ŝe napisało sprawdzian na 
poziomie dobrym i 2 na ocenę dostateczną.  Pozwolę sobie wyjaśnić dlaczego tych 2 
uczniów napisało sprawdzian tylko na ocenę dostateczną. Jak wspomniała  pani Dyrektor 
z  Chotowa, niektórzy uczniowie powinni mieć orzeczenie poradni psychologiczno-
pedagogicznej o dostosowaniu wymagań do jego moŜliwości. W naszej szkole 1 uczeń 
powinien posiadać  orzeczenie poradni psychologiczno-pedagogicznej, pisałby wówczas 
sprawdzian o innym stopniu trudności. Obecnie rodzice decydują czy dziecko skierować 
do Poradni a nie szkoła. MoŜemy tylko rozmawiać z rodzicami i przekonywać ich, Ŝe 
otrzymanie orzeczenia  poradni jest z korzyścią dla dziecka. 
Szczegółową informację na temat sprawdzianu zewnętrznego klasy VI w roku szkolnym 
2005/2006  stanowi ”Wstępny raport „– zał.nr 6. 
 
Pan Krzysztof Hull – Dyrektor Gimnazjum 
Wyniki egzaminu gimnazjalnego przedstawiłem za pomocą wykresu. Są 2 egzaminy, tj. 
część humanistyczna obejmująca przedmioty jak: język polski, historia, wiedza o 
społeczeństwie i część matematyczno-przyrodniczą obejmująca  przedmioty jak 
matematyka, fizyka, chemia, geografia, biologia.. 
Dla części humanistycznej wyniki przedstawiają się następująco: 
 -  średnia krajowa  – 31,4 punktów 
 -  średnia wojewódzka – 30,95 
 -  średnia w powiecie – 30,56 
 -  średnia w gimnazjum – 33,80 
Średnia ocena osiągnięta przez gimnazjum jest  wyŜsza o  2,5 punktu od średniej krajowej 
i  powiatu o 3 punkty. UwaŜam, Ŝe jest to wynik b.dobry. Zakładaliśmy, Ŝe osiągniemy 
średnią krajową,  czy powiatowu.. MłodzieŜ nasza się postarała i średni wynik  w 
gimnazjum jest  znacznie lepszy od średniej krajowej, wojewódzkiej czy powiatowej. 
W części humanistycznej badane są 2 standarty tj: 
- czytanie i odbiór tekstu kultury. W tym zakresie uczniowie nigdy nie mieli problemu 
- tworzenie własnego tekstu. W tym roku  nastąpiła znaczna poprawa. W innych latach za 

to zadanie uczniowie otrzymywali 0 punktów. W tym roku nie ma Ŝadnej osoby, która 
miałaby 0 punktów.  Znaczy to, Ŝe wcześniej podjęte wnioski do pracy w roku szkolnym 
2005/2006 przyniosły efekty. Jedna uczennica otrzymała w tym roku nawet 
maksymalną ilość punktów tj.25  

Wyniki testów części matematyczno –przyrodniczej: 
- w skali kraju wyniosły -  23,9 punktów 
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- województwa   - 24,33 punktów 
- powiatu   - 25,29 punktów 
- gimnazjum  - 28,44 punktów 

   Ta część jeszcze lepiej wypadła niŜ humanistyczna. Średnia gimnazjum jest wyŜsza o 3   
   punkty od średniej powiatowej i ponad 4 punkty od średniej krajowej. 
   Trzeci wykres obrazuje wyniki obu testów, i tak:  

- w skali kraju wynosi 55,3 
- województwa – 55,28, 
- powiatu – 55,85 
- gimnazjum -  62,24  punktów. 
Jest to prawie o 6,5 punktów wyŜej niŜ w powiecie  i o 7 punktów lepiej niŜ średnia 
krajowa. 
Z powyŜszego widać, Ŝe wyniki naszego gimnazjum są b..dobre.  Szczegółowych 
wyników poszczególnych gimnazjum w powiecie nie znam, ale uwaŜam,  Ŝe  powinniśmy 
zająć jedno z 3 pierwszych miejsc a być moŜe,  Ŝe nawet pierwsze. 
Od początku istnienia Gimnazjum  zawsze  osiąga bardzo dobre wyniki. W ubiegłym roku 
było na 5 miejscu w powiecie, a 2 lata  wstecz zajęło 1 miejsce w byłym województwie 
sieradzkim z wyłączeniem  Niepublicznego Gimnazjum w Sieradzu. Pomimo dobrych 
wyników zawsze są jakieś mankamenty. Są rozbieŜności w osiąganych wynikach 
poszczególnych uczniów, np.jest uczennica, która na 100 punktów osiągnęła 95, ale 
zdarzają się uczniowie, którzy osiągnęli słabe wyniki, np.1 uczeń napisał ogólnie na 20 
punktów. DuduŜo jest osób, które mają 90 i 80 punktów. Stwierdzić moŜna, Ŝe ponad   
połowa uczniów Gimnazjum ma wynik lepszy od średniej krajowej.  
Nas jako nauczycieli i Was jako organ prowadzący powinno cieszyć, Ŝe  mamy lepszy 
wynik od oceny uzyskanej przez  gimnazja wiejskie gdzie średnia w części 
humanistycznej  wynosiła 33,3,  oraz od gimnazjum  w duŜych miastach gdzie wynosiła 
32,4 punktów.  
W części matematyczno - przyrodniczej wynik w gimnazjach wiejskich wynosił 22,6 
punktu, u nas jest   28,44 punktu . Dla przykładu podam jeszcze, Ŝe w miastach do 20 
tys.mieszkańców  wynosił 22,7, w miastach od 20 do 100 tys.mieszkańców - 23,8  i w 
miastach  powyŜej 100 tys.25,7. 
Radna Grześlak – chciałam podziękować, Ŝe mamy moŜliwość zapoznania się z wynikami  
sprawdzianu i pogratulować wszystkim dyrektorom i nauczycielom za trud wniesiony w 
nauczanie dzieci. Wyniki są b..dobre, nie mamy się co ich wstydzić i na przyszłość Ŝyczę 
jeszcze lepszych. 
Radny Gruszka – jako Przewodniczący Finansów  chcę powiedzieć, Ŝe obecna Rada nie 
Ŝałowała pieniędzy dla szkół.  Z budŜetu gminy do szkół dokładamy około 600 tys.zł. 
śyczę dyrektorom wszystkich szkół aby wyniki w przyszłości były jeszcze lepsze. 
Dyrektorowi Gimnazjum Ŝyczę aby otrzymywał z poszczególnych szkół uczniów takich 
dobrych aby mógł się znów pochwalić tak dobrymi wynikami. 

      Do Gimnazjum w Mokrsku uczęszczają absolwenci  z  poszczególnych szkół 
      podstawowych, dlatego chciałem się zapytać jak wygląda wyrównywanie poziomu  
      uczniów począwszy od pierwszej do trzeciej klasy.  Z której szkoły uczniowie są najlepsi, 
      a z której słabsi i najsłabsi. 
     Pan Krzysztof Hull – Dyrektor Gimnazjum. Ja nie jestem od oceniania szkół 

podstawowych. Nie mam do tego ani prawa ani obowiązku, nie czuję teŜ  potrzeby 
oceniania. W Gimnazjum nie jest tak, Ŝe uczniowie z danej szkoły chodzą do jednej klasy. 
W jednej klasie są uczniowie z róŜnych szkół. Uczniowie są dzieleni tylko ze względu na 
dojazdy. Jak juŜ powiedziałem ja nie mam prawa do oceniania szkół. Jeśli juŜ, to moŜna 
ocenić uczniów tylko w I klasie.  



 17 

My znamy swoich uczniów i wiemy na co ich stać. Z kaŜdego roku mamy dane do dalszej 
pracy. Sprawdzian  z wiedzy jest robiony jak uczniowie przychodzą do gimnazjum,  ale nie 
po to by oceniać szkoły, ale zobaczyć jakie braki mają uczniowie. RównieŜ w klasie II 
uczniowie piszą egzamin próbny i wiemy  jakie mają zaległości i na co naleŜy zwrócić uwagę 
w klasie trzeciej. 
Analiz moŜna zrobić duŜo: na poszczególne szkoły, na chłopców i dziewczynki, uczniów z  
rodzin patologicznych  i z rodzin bogatych itd. UwaŜam, Ŝe moŜna byłoby robić analizy 
gdyby wyniki były słabe. My mamy wyniki dobre, podobnie jest w szkołach podstawowych. 
Nie warto się bawić w analizy i dolewać oliwy do ognia. Dla nas najwaŜniejszą analizą jest 
wynik końcowy. Uczniowie  mający słabe wyniki zawsze będą. Dla nas pocieszającym jest, 
Ŝe w tym roku był tylko jeden uczeń, który uzyskał  poniŜej 20 punktów. Następni uczniowie 
uzyskali juŜ ponad 40 punktów. Dla nas waŜne jest aby wyniki najsłabsze przesuwały się w 
górę. Na wyniki gimnazjum składa się praca nie tylko nauczycieli z gimnazjum, ale równieŜ  
praca dyrektorów i nauczycieli szkół podstawowych. 
Radna Sroka -  zgadzam się z wypowiedzą dyrektora. Czym więcej analiz, tym jest gorzej. 
UwaŜam, Ŝe wyniki w gimnazjum były b.dobre i z tego naleŜy się cieszyć. Dziękujemy za to 
dyrektorowi, wszystkim nauczycielom, wychowawcom  klas. Dziękujemy równieŜ 
dyrektorom i nauczycielom szkół podstawowych. Dzieci, które przychodzą do gimnazjum nie 
są niewiadomo skąd,  do pewnego okresu wykształtowały się szkołach podstawowych. 
Na pewno Rada Gminy nie będzie robić  analizy. W kaŜdej szkole są dzieci słabe, dobre i 
bardzo dobre.  Jeden  rok moŜe być lepszy a  drugi moŜe być gorszy. Dziękuję serdecznie za 
osiągnięte wyniki, Ŝyczę miłych wakacji i powrotu do pracy w pełni sił. 
Wójt Gminy -  bardzo dobrze, Ŝe dyrektor gimnazjum nie robił analiz. Zachował się jak 
prawdziwy pedagog, gdyŜ wie jakie mogłyby być w przyszłości tego konsekwencje. 
Wyniki uzyskane przez gimnazjum sa dobre i bardzo dobre. Chciałem uŜyć porównania: kto 
budował dom, to wie, Ŝe trzeba zawsze zrobić solidne fundamenty UwaŜam, Ŝe w szkołach 
podstawowych te fundamenty są i  moŜna później na nich wiele zbudować. Dyrektor z własną 
kadrą pedagogiczna  robi to dobrze i naleŜy z tego się cieszyć. Cieszyć się trzeba równieŜ z 
pracy w szkołach podstawowych.  
Korzystając z okazji chciałem równieŜ podziękować za dotychczasową pracę.  Poprzez 
dyrektorów Ŝyczę dalszych sukcesów całej kadrze pedagogicznej i wszystkim tym, którzy się 
włączyli tj.  rodzicom, pracownikom obsługi.  To Ŝe w szkołach jest dobrze, nie znaczy, Ŝe 
nie moŜe być lepiej. Trzeba być zawsze czujnym, gdyŜ młodzieŜ zawsze moŜe coś wymyślić. 
UwaŜam, Ŝe nadzór dyrektorów nad szkołami jest dobry. Jeszcze raz Ŝyczę samych sukcesów 
i wszystkiego najlepszego. 
Przewodniczący Rady – chciałem równieŜ dołączyć się do tych podziękowań. Dziękuję za 
udział w sesji i złoŜenie informacji.  
Kolejnym punktem porządku sesji jest informacja Komisji Oświaty z przeglądu szkół i 
przedszkoli. W związku z powyŜszym mam prośbę do dyrektorów o pozostanie  i ewentualne 
wniesienie uwag do protokółu. 
Informacja  wyników testów w Gimnazjum w formie wykresów stanowi załącznik Nr 7 do 
protokółu. 
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P u n k t  9 
 

Informacja Komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych,  
Prawa i Porządku Publicznego dotycząca podsumowania objazdu szkół  

przed planowanymi remontami placówek oświatowych 
 

Pani Halina Sroka - Przewodnicząca Komisji przedstawiła  protokół  z objazdu szkół i 
przedszkoli znajdujących się na terenie gminy / ksero protokółu stanowi zał.Nr  8/ 
Przedstawiając protokół na zakończenie  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, Ŝe jeŜeli 
wystarczy środków  propozycje dyrektorów w zakresie remontów zostaną uwzględnione. 
ZaleŜy nam  równieŜ aby szkoły wyglądały pięknie. W szkołach potrzebne jest malowanie, 
wykonanie   elewacji by budynki  nie były szare a wesołe i widoczne z daleka. Wszystkim 
nam się to marzy.  Nie moŜna  mówić, Ŝe Rada czy pan Wójt jest negatywnie nastawiony do 
szkół. Będziemy wykonywać remonty w placówkach na miarę moŜliwości i na ile nas będzie 
stać. 
Przewodniczący Rady – odczytał pismo Dyrektora Gimnazjum w Mokrsku z dnia 9 czerwca  
2006r w sprawie przyznania środków pienięŜnych na usunięcie usterek stwierdzonych 
podczas kontroli przez Państwowy Powiatowy Inspektorat Sanitarny w Wieluniu. 
Dyskusja: 
Pani Danuta Piasecka  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Chotowie – poinformowała iŜ 
ubikacje zostaną rozebrane przez 1 z rodziców   za materiał uzyskany z rozbiórki budynku. 
Pani Barbara Michalak – Dyrektor szkoły Podstawowej w Komornikach –  W okresie 
jesiennym i wiosny przed szkołą nie moŜna się poruszać, jest bardzo duŜe błoto Ten problem 
zgłaszałam do Urzędu Gminy przy opracowaniu planu remontów jak równieŜ Komisji, która 
jeździła po szkołach. Otrzymałam równieŜ  zalecenia Sanepidu w sprawie utwardzenia placu 
przed szkołą w terminie do 15 sierpnia br.  oraz  wybetonowania chodnika prowadzącego do 
szkoły, gdyŜ są pęknięcia i nierówności.  Ja na układaniu kostki się nie znam, wszystkie inne 
prace    jestem w stanie sama wykonać łącznie wylewką chodnika.  
Radny Walczak -. W czasie objazdu szkół  nie zwróciliśmy uwagi na pewną sprawę. Przy 
szkole w OŜarowie jest przedszkole.  Drogi prowadzące do tego przedszkola są b wąskie i 
wskazane byłoby  wybudować parking. Są to głosy rodziców. Przy wejściu do szkoły po 
prawej stronie  jest miejsce na parking. Teren jest trochę zaniŜony dlatego naleŜałoby go  
moŜe podwieźć kamieniem,  czy wybetonować lub w jakiś inny sposób utwardzić. Rodzice 
przywoŜąc dzieci do przedszkola, nie maja gdzie nawracać samochodami. Nie wiele by to 
kosztowało a  przyniosło oczekiwany  skutek. 
Pani Małgorzata Kieler – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Krzyworzece.  JeŜeli chodzi o  
zalecenia Sanepidu to zostały one  uwzględnione w planach remontów /sala gimnastyczna, 
wejście do szkoły oraz dach/ Chciałam się tylko zapytać czy  przy remoncie dachu  jest 
przewidziana wymiana rynien. 
Radna Sroka – UwaŜam, Ŝe tak. JeŜeli rynny są dziurawe to na pewno muszą być 
wymienione. 
Pani Małgorzata Kieler  - Dyrektor Szkoły Ponadto chciałam zwrócić uwagę, Ŝe jeŜeli nie uda 
się przenieść wodomierza do szkoły to trzeba będzie zakupić  piec do ogrzewania 
pomieszczenia, gdyŜ inaczej  urządzenie rozmarznie. Pomieszczenie to po prostu komórka   
mająca cieniutkie ścianki, nie ocieplana..  
Piec, którym  zimą było ogrzewane pomieszczenie był własnością osoby prywatnej. Poza tym  
piec stwarza zagroŜenie poŜarowe. 
Radna Sroka –  czy nie moŜna byłoby docieplić tylko samego wodomierza 
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Pani Kieler  Małgorzata – Dyrektor szkoły  -  ja  się nie znam na tym jak powinno być to 
zrobione. Pytałam się fachowców z Urzędu Gminy, którzy odpowiedzieli, Ŝe inaczej się nie 
da zrobić . 
Radny Majtyka -  PoniewaŜ w  protokóle Komisji nie ma nic na temat przeznaczenia jednego 
boksu w szatni w szkole w OŜarowie dla orkiestry, dlatego chciałem się zapytać czy będzie to 
realizowane. 
Wójt Gminy -  przy zatwierdzeniu regulaminu wynagrodzenia szkół nie ingerowałem w 
pewne  rzeczy. Nie chciałbym aby u nas w szkołach była sytuacja podobna jak z ustawą 203 
w słuŜbie zdrowia. Myślałem, Ŝe przynajmniej zdecydowaną część nadwyŜki  przeznaczymy 
na remonty, wyszło jednak inaczej, nie mam do nikogo o to pretensji. Chciałem tylko 
przypomnieć, Ŝe jutro jest spotkanie z dyrektorami i zobaczymy  czy będzie moŜna jakieś 
środki np.z materiałów przenieś na remonty. Ile pieniędzy jest w budŜecie wszyscy wiemy. Ja 
tylko mogą tyle zrobić ile jest środków.  
Dla przeprowadzenia remontów w szkołach mogę przeznaczyć 9 osób z robót publicznych, 
dlatego liczę na pomoc ze strony osób zatrudnionych do obsługi w szkołach. Przy Waszym 
nadzorze i pomocy osób obsługi uwaŜam, Ŝe robota powinna być  wykonana dobrze .  Jutro 
wspólnie postaramy się  podzielić środki, zrobić ustalenia i zgodnie z harmonogramem 
realizować prace remontowe w placówkach oświatowo-wychowawczych. Z  ramienia Urzędu 
prace będzie nadzorował p.Arkadiusz Gmur, który jest z wykształcenia  mgr inŜ. 
budownictwa. Liczę na Waszą pomoc i nadzór, choćby przy zakupie materiałów np.wyborze 
kolorów farb itd. Nie ma juŜ  nadwyŜki budŜetowej i musimy pracować w pewnych realiach. 
Musimy jak najlepiej wykorzystać ludzi  których mamy oraz środki jakie są. 
Przewodniczący Rady – Wiem, Ŝe nauczyciele mają juŜ ograniczony kontakt z uczniami, ale 
otrzymałem pismo z Starostwa Powiatowego  Wieluniu, iŜ 2 lipca w Skomlinie odbędą się 
XXXVI  Igrzyska Ziemi Wieluńskiej i gdyby byli jacyś chętni to serdecznie zapraszam. 
Następnie Przewodniczący podziękował  dyrektorom szkół za przybycie i złoŜenie informacji 
Ŝycząc przyjemnych wakacji. 

 
P u n k t  10 

 
Informacja Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego,  

Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska  
dotycząca przeglądu stanu dróg gminnych 

 
 
 
Radny Adam Gruszka – Przewodniczący Komisji przedstawił informację dotyczącą przeglądu 
stanu dróg gminnych. Informacja stanowi załącznik do protokółu – zał.nr 9 
Wójt Gminy -  Droga na Sikornik była wykonana zgodnie z wymogami  Urzędu 
Marszałkowskiego na podstawie skróconego projektu technicznego . UwaŜam, Ŝze droga jest 
wykonana nie źle jeśli chodzi o drogę rolniczą. Odebrana była przez osoby z uprawnieniami 
budowlanymi, inspektora nadzoru w zakresie dróg i przez przedstawiciela Urzędu 
Marszałkowskiego. Moim zdaniem obecnie jest  wywołany sztuczny problem. KaŜdą budowę 
moŜna inaczej zrobić i kaŜdy moŜe mieć inne zdanie. Tego nie neguję, bo są to normalne 
prawa demokracji. Komisja w czasie objazdu przejechała tą drogą, droga była przejezdna. 
Członkowie Komisji nie mieli jakiś uwag.  
Na temat tej drogi pisały  „ Kulisy Powiatu.” . Po opublikowaniu artykułu na temat tej drogi, 
pewna pani zapytała się mnie nawet gdzie są te dziury w drodze, o których pisze redaktor, 
gdyŜ na zdjęciu w gazecie nie widać Ŝadnych dziur. Dlaczego nie pisze się o dziurach w 
drodze powiatowej Wieluń –Bolesławiec gdzie jest dziura na dziurze. 
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JeŜeli ktoś ma jakieś zarzuty na temat tej drogi, proszę konkretnie je sprecyzować. Są słuŜby 
wymiaru sprawiedliwości i  jeŜeli był jakiś przekręt to niech wyjaśnią. 
Jeśli chodzi o kolejne wnioski dotyczące asfaltowania dróg to powiem, Ŝe na dzień dzisiejszy 
są niewykonalne, gdyŜ sama procedura uzgadniania projektu technicznego z ochroną  
środowiska trochę trwa. 
Rada ma swoje prawa demokracji jeŜeli będą inne ustalenia ja się do nich dostosuję. 
Radny Majtyka –  zgłaszałem uwagi do środkowego odcinka drogi OŜarów-Sikornik. Zgodnie 
z uproszczonym projektem technicznym jest przewidziana podsypka z piasku, a grubość 
nawierzchni tłucznia 20 cm. Na środkowym odcinku drogi tego nie ma. Jest tylko trochę 
posypana droga tłuczniem. Ja po kaŜdym deszczu chodzę i równam tą drogę bo inaczej dawno 
byłaby nieprzejezdna. Co stało się z materiałem na drogę to pan wie. Ja mogę tylko 
powiedzieć, Ŝe  zginął. 
Wójt Gminy – ciekawe, Ŝe 2 cm warstwa tłucznia się utrzymała na drodze bez Ŝadnej 
podbudowy.   
Obecnie są maszyny tzw. rozcierarki-układadarki gdzie nastawia się  grubość warstwy 
tłucznia i  wówczas na całej drodze jest zachowana grubość. Ta droga była robiona przez 
własną grupę drogową przy wykorzystaniu równiarki dlatego w niektórych miejscach moŜe 
być cieniej tłucznia. 
Dla mnie istotne jest to, Ŝe  robota była odebrana przez osoby uprawnione, przez fachowców. 
UwaŜam, Ŝe nie  powinniśmy się wstydzić wykonania tej drogi. 
Radny Gruszka - kolega  Majtyka powiedział, ze gdzieś zginął materiał  na drogę, dlatego 
chciałbym poinformować iŜ według projektu droga ma  długość 1440 m, a zgodnie z moim 
pomiarem na podstawie licznika samochodu ma 1550m. Droga  na odcinku do p.Majtyki aŜ 
do rozwidlenia została wykonana b.ładnie, utrzymana jest szerokość drogi i grubość 
nawiezionego ŜuŜla.  Natomiast tam gdzie są duŜe skarpy  szerokość w przekroju drogi  
zmniejsza się nawet o 0,5 m. Poza tym  rzeczywiście  droga  na pewnym odcinku /pod górkę/ 
nie posiada lub posiada w niewielkich ilościach nawierzchniową warstwę z ŜuŜla 
wielkopiecowego, natomiast  jest gruz, kamienie polne, ŜuŜel cegielniany/  czego nie 
przewidywał projekt techniczny.  W swojej opinii ja tylko stwierdziłem to co widziałem i to 
co przewiduje projekt techniczny. O opinię poprosił mnie radny Majtyka poniewaŜ 
pracowałem w biurze projektowym i znam się na dokumentacji. 
Wójt Gminy –  O ile dobrze pamiętam, na ta drogę wydano na sam materiał 81 tys. z tego 
pozyskano 45 tys. z dotacji. UwaŜam, Ŝe za tą kwotę ta droga jest wykonana najlepiej jak 
tylko było moŜna.  
Proszę juŜ więcej nie dręczyć mnie tą droga i nie pomawiać. JeŜeli ktoś uwaŜa, Ŝe źle coś 
zrobiłem, to ja poddaję się weryfikacji. Proszę powołać biegłych i niech zbadają 
dokumentację, porównają wszystkie rachunki i stwierdzą czy jest dobrze czy źle wykonana 
droga.  Niech zrobi to osoba kompetentna.   
Chciałbym zauwaŜyć , Ŝe tam gdzie były nieprawidłowości Pan i jeszcze kilka innych osób 
nie widzieli nieprawidłowości, a tam gdzie ich nie ma,  próbuje się je znaleźć. 
 
 

P u n k t  11 
 

Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a/ zmian w budŜecie gminy na 2006 rok 
 Głos zabrała pani Skarbnik Gminy Renata Nagła 
Zmiany jakie przygotowałam w projekcie uchwały na sesję dotyczą: 
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1/otrzymanej dotacji z Urzędu Wojewódzkiego w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 
6.611 zł, która jest przeznaczona na dofinansowanie wypłaty zasiłków okresowych w części 
gwarantowanej z budŜetu państwa  zgodnie z ustawą o pomocy społecznej. 

  W związku z tym zwiększa się dochody w rozdziale 85214 § 2030 dotacje  celowe 
otrzymane z budŜetu państwa na realizację własnych zadań bieŜących gmin o kwotę 6.611 
zł i analogicznie zwiększa się wydatki w tym samym rozdziale  w  paragrafie świadczenia 
społeczne 

2/Następna zmiana dotyczy zmian pomiędzy paragrafami. Wpłynęło pismo od Preseza  ZG 
   OSP w sprawie  przeniesienia środków w kwocie 900 zł z § 3020 – wydatki osobowe    nie 
   zaliczone do wynagrodzeń do § 4210 – zakup materiałów i wyposaŜenia , konkretnie na 
   zakup nagród na zawody sportowo-poŜarnicze. /Treść pisma pani Skarbnik odczytała/ 
   Następnie Przewodniczący poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie projektu 
   uchwały /zał.Nr10/. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVIII/159/06 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2006 rok. / w czasie głosowania na sali obecnych było 12 radnych/ 
 
 
b/ zaciągnięcia poŜyczki z WFOŚiGW w Łodzi na budowę kanalizacji sanitarnej z 
przyłączami Mokrsko-Wola 
 
Głos zabrała pani Renata Nagła – Skarbnik Gminy 
ZłoŜyliśmy  w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi 
wniosek na poŜyczkę na zadanie „budowa kanalizacji Mokrsko-Wola”. 26 maja br 
otrzymaliśmy pismo z Funduszu, Ŝe  mamy przyznaną poŜyczkę w wysokości 126 tys.zł. 
/treść pisma pani Skarbnik odczytała/.  
W związku z tym, Ŝe mamy tą kwotę zapewnioną musimy podjąć  uchwałę, która jest nam 
potrzebna do podpisania umowy, ogłoszenia przetargu oraz do wszystkich formalności 
prawnych. 
Dyskusja: 
Radna Grzeslak – czy kanalizacja będzie budowana  z przyłączami. 
Wójt Gminy -  tak, kanalizacja będzie budowana z przyłączami. 
Radna Grześlak -  my nie mieliśmy takiego komfortu, pobudowana została kanalizacja ale bez 
przyłączy. 
Radny Majtyka  - co Wójt zamierza zrobić z tą częścią kanalizacji do której nie ma podłączeń   
tj. od Golgoty w stronę drogi chotowskiej. 
Wójt Gminy – Zaproponowaliśmy partycypację mieszkańców  w budowie kolektora  w 
kwocie 2 tys. zł. Komitet Społeczny zbiera  pieniądze. Tylko 2 osoby wystąpiły o rozłoŜenie 
wpłaty na raty. 
Wydaje mi się, Ŝe trzeba będzie budować kanalizację na zasadach  społecznych komitetów 
budowy. Musimy brać przykład z gmin gdzie  kanalizację juŜ wybudowano, np.w Gminie 
Łubnice .Tam Komitety jak mówił Wójt działały b.pręŜnie i rywalizowały z sobą.  W których 
miejscowościach komitet działał lepiej, tam radni podejmowali decyzję o budowie 
kanalizacji. 
U nas teŜ powinniśmy działać w podobny sposób. Kwota 2 tys.zł. uwaŜam, Ŝe nie jest 
wygórowana, poniewaŜ budowa oczyszczalni przydomowej jest duŜo droŜsza. 
Radna Grześlak -  gdybyśmy taki komitet załoŜyli, to czy Urząd Gminy równieŜ 
dofinansowałby nam  budowę przyłączy.. W przeciwnym razie nikt się nie podłączy  do 
kanalizacji. 
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Wójt Gminy – moŜna przyłączyć się do komitetu, który juŜ istnieje. Zasady budowy są 
podobne, mieszkańcy  partycypowaliby w kosztach realizacji zadania  wpłacając określoną 
kwotę. 
Radny Gruszka -  gdy była budowana kanalizacja na odcinku od szkoły do oczyszczalni 
ścieków  mieszkańcy teŜ partycypowali w kosztach. Wpłacaliśmy trochę mniej ale pod uwagę 
naleŜy wziąć inflację. 
Średni koszt przyłączenia się do kanalizacji wynosi około 4 tys.zł. Tak więc z budŜetu 
dołoŜyć  trzeba będzie około 50% kosztów.  
Obecnie oczyszczalnia nie jest wykorzystana. Mając więcej podłączeń, będzie więcej 
świeŜych ścieków i więcej  moŜna więcej ścieków dowozić. 
Radna Grześlak  - pan Wójt mówił aby  przyłączyć się do  istniejącego juŜ Komitetu, a 
budowa przyłącz do istniejącej kanalizacji będzie to juŜ nowe zadanie. Pieniądze są tylko na 
budowę kanalizacji na Woli . 
Wójt Gminy  - Komitet moŜe podzielić się zadaniami. Nam obojętne jest czy będzie to nowy 
komitet czy ten, który jest.  
W skład Komitetu wchodzi: pan Ostapiuk Jerzy jako Przewodniczący oraz pan Kik, pan 
Gmur i pan Ostapiuk. Dlatego tak zrobiliśmy aby był łatwiejszy kontakt. Interesant 
przychodząc do urzędu moŜe załatwić od razu 2 sprawy.  
Osobiście uwaŜam, Ŝe moŜe być ten sam komitet. Za załoŜenie konta i prowadzenie rachunku 
nie trzeba będzie  płacić drugi raz. 
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał 
i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. /Zał.Nr 11/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVIII/160/06 w sprawie: 
zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Łodzi.  

 
c/ zaciagnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy Mokrsko 
deficytu budŜetu gminy Mokrsko na zadanie określone w uchwale budŜetowej na 2006r 
 
Głos zabrała pani Renata Nagła Skarbnik Gminy 
W związku z tym, Ŝe został rozstrzygnięty przetarg na drogę OŜarów-Słoniny i będziemy 
podpisywać umowę z wykonawcą  oraz  musimy ogłosić przetarg na bank, który będzie 
udzielał nam kredytu  naleŜy podjąć  uchwałę o zaciągnięciu kredytu na sfinansowanie tego 
zadania. Koszt całego zadania łącznie z inspektorem nadzoru wynosi 941.220 zł i taka kwota 
jest proponowana do zaciągnięcia kredytu. 
Radny Gruszka –  nie znam projektu na tą drogę, dlatego chciałem się zapytać, czy droga 
asfaltowa będzie do granic lasu czy jeszcze 600 m w głąb lasu. 
Wójt Gminy -  jest do rozwidlenia dróg, jak komisja  objazdowa ustalała wcześniej. 
Radny Gruszka  - poniewaŜ zadnie jest wykonywane  z środków z naszego budŜetu jeszcze 
raz proponuję aŜeby zaniechać kładzenia dywanika asfaltowego w lesie. Komu jest on 
potrzebny. Czy chcemy aby mówiono, Ŝe drogę budujemy dla złodziei  lub  dla dzikich 
zwierząt. Ustaliliśmy, Ŝe będzie robiona droga na Słoniny, ale Ŝe do granic sołectwa to 
takiego ustalenia nie pamiętam. Na Komisji było mówione, Ŝe do granic lasu, pan Wójt 
później zmienił sam decyzję. 
Wójt Gminy -  Nie zgodzę się  z wypowiedzią radnego Gruszki. W posiedzeniu Komisji brali 
udział jeszcze inni członkowie i źle się dzieje, Ŝe nie są zapisywane wypowiedzi wszystkich 
członków komisji. Inwestycja była przesunięta na ten rok z powodów przetargowych i o ile 
pamiętam w ub.roku  te sprawy nie były kwestionowane. 
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Radny Owczarek -  przypominam, Ŝe na tej sali  głosowaliśmy odnośnie tej drogi i podjęliśmy 
decyzję, Ŝe droga ma być robiona do tzw. pętli 
 
PoniewaŜ więcej uwag nie było, Przewodniczący poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o 
przedstawienie projektu uchwały /zał.Nr  12/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie  uchwałę Nr XXXVIII/161/06 w sprawie 
zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy Mokrsko 
na zadanie określone w uchwale budŜetowej na 2006r 
 
 
d/wyboru podmiotu badającego sprawozdanie finansowe SPZPOZ w Mokrsku 
 
Głos zabrała pani Renata Nagła – Skarbnik Gminy 
Zleciliśmy badanie bilansu nieistniejącego juŜ Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w 
Mokrsku. Dzwoniła do mnie pani Maria  Pawlak z Biura Rachunkowego w Zduńskiej Woli w 
sprawie podjęcia przez Radę Gminy uchwały odnośnie wyboru podmiotu badającego 
sprawozdanie finansowe SPZPOZ w Mokrsku.  Aby moŜna było wydać opinię na temat 
bilansu za rok 2005 potrzebna jest uchwała Rady. Jest to zgodne z art. 66 ustawy o 
rachunkowości.  JeŜeli takiej   uchwały nie otrzyma zostanie tylko opracowany raport. 
Wójt Gminy – jeŜeli mogę wyrazić swoją opinię, to uwaŜam, Ŝe jest badane sprawozdanie za 
okres istnienia zakładu. UwaŜam, Ŝe taką uchwałę  wypadałoby podjąć poniewaŜ zakład 
zakończył swoją działalność, i  aby nie było później pomówień i niejasności. Osoba 
kompetentna, która zna się i ma uprawnienia   niech się wypowie na temat działalności 
zakładu oraz sporządzonego sprawozdania. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVIII/162/06 w sprawie wyboru 
podmiotu badającego sprawozdanie finansowe SPZPOZ w Mokrsku za rok 2005. 
 

P u n k t  12 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
 
 
Radny Gruszka – na poprzedniej sesji zadałem pytanie: co z  nadwyŜką wykazaną w 
sprawozdaniu finansowym SPZPOZ w Mokrsku za 2005r, gdzie wpłyną i na co zostaną 
przeznaczone środki  w kwocie 21 tys.zł. 
Wójt Gminy -   Sekretarz wysłał w tej sprawie pismo do Dyrektora  NZOZ „Kamed” w 
Mokrsku . Do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi. 
Radny Majtyka – chciałbym złoŜyć wniosek aby Urząd Gminy przygotował program i 
wystąpił do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o dofinansowanie do pieców 
opalanych zboŜem. Sprawę przedstawiłem Sekretarzowi, który wystąpił  do Funduszu  z 
pismem. Z uzyskanej odpowiedzi wyraźnie wynika, Ŝe Fundusz moŜe dofinansować takie 
przedsięwzięcia pod warunkiem, Ŝe zostanie opracowany przez Urząd Gminy  program. 
Z rozmów z rolnikami i  mieszkańcami gminy wynika, Ŝe byłoby duŜe zainteresowanie 
piecami opalanymi zboŜem. 
Pan  Kowalski Józef – sołtys  sołectwa Chotów. W szkole w Kurowie jest taki piec i jak 
tłumaczono mi, to owies jest tylko dodatkiem, podstawowy materiał opałowy sprowadzany 
był aŜ z Częstochowy. 
Radny Majtyka - Są róŜni producenci pieców i róŜne sposoby spalania. 
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Radny Cichos – UwaŜam, Ŝe najpierw naleŜałoby zrobić rozeznanie  ilu mieszkańców jest 
zainteresowanych załoŜeniem takiego pieca, a dopiero później przystąpić do opracowania 
programu. 
Radny Majtyka -  z  tego co ja wiem,  zainteresowanych piecami opalanymi zboŜem jest  20 
osób. 
Wójt Gminy -  roześlemy kurendy w tej sprawie do mieszkańców. 
Radny Maras -  na drogę OŜarów- Słoniny nie będzie Ŝadnych dotacji, a  co z drogą 
Krzyworzeka-OŜarów 
Wójt Gminy – Na lata 2007-2013  mają być uruchomione  fundusze i  właśnie po to wcześniej 
robimy projekty na drogi, aby móc wystąpić z wnioskiem  o środki. Podstawowym 
warunkiem  do wystąpienia z wnioskiem jest opracowanie projektu technicznego. Na tą drogę 
projekt techniczny  będzie w tym roku . Trwają uzgodnienia projektu w ochronie środowiska, 
niebawem spodziewamy się otrzymania decyzji z Starostwa  i wówczas wystąpimy z 
wnioskiem o przyznanie dotacji na  drogę. Występować będziemy z wnioskami nie tylko na 
drogi, ale równieŜ na budowę kanalizacji itd. poniewaŜ ma być nowa pula środków na lata 
2007-2013. 
Radna Sroka – chciałam poprzez p.Wójta podziękować p.Szańcowi za szybką reakcję i 
naprawienie  mostku-wejścia do parku w Mokrsku . Po zgłoszeniu na drugi dzień pracownicy 
z Urzędu Gminy naprawili mostek i barierkę  
Sołtys Kucharski Józef -  kiedy zostanie uporządkowana posesja po byłej szkole w 
Krzyworzece gdzie kiedyś był bar.  Zbiera się tam młodzieŜ i  zapalają ognisko. Teren jest 
zakrzaczony, budynki niszczeją, okna są powybijane. Szczególnie chodzi o budynek gdzie 
były ubikacje. Jest obawa, Ŝe moŜe się zawalić i kogoś przygnieść. 
Sołtys Smolnik Edward -  czy będzie remontowana droga przez Jasną Górę i połoŜony asfalt.? 
Wójt Gminy -  na pewno będzie droga robiona. Czekamy na decyzję z Ochrony Środowiska. 
Bez tej decyzji nie moŜemy ogłosić przetargu. 
Odnośnie nieruchomości w Krzyworzece trzeba podjąć konkretne decyzje co z tym 
budynkiem zrobić, czy go np. zbyć. KaŜdy budynek, który nie ma  uŜytkownika niszczeje. Co 
najmniej 2 lata temu wysłane było pismo do Rady Sołeckiej odnośnie tego budynku z prośbą 
o opinię, poniewaŜ poprzedni właściciel chciał go kupić. Nie otrzymałem jednak Ŝadnej 
odpowiedzi . JeŜeli będzie trzeba wysłać jeszcze jedno,  to jutro przygotujemy pismo i 
wyślemy do sołtysa i Rady Sołeckiej z prośbą o wyraŜenie opinii, co z tą nieruchomością 
zrobić. 
MoŜe ktoś z mieszkańców chciałby rozebrać ten budynek za materiał z  rozbiórki i 
uporządkowanie placu, podobnie jak  z zrobiono z  budynkiem  w Chotowie. Działka znajduje 
się w dobrym miejscu i uwaŜam, Ŝe byliby chętni na jej kupno. 
Pan Kucharki Józef – sołtys. Ja proponowałem wywieźć materiał z rozbiórki budynku na 
drogi. Pan Szaniec odpowiedział, Ŝe  ten materiał nie nadaje się na drogi. 
Pani  Komor Danuta – sołtys sołectwa Mokrsko II Chciałam zgłosić, Ŝe przy zjeździe z drogi 
powiatowej na  drogę na Zimną Wodę  ktoś wywiózł szkło. Rolnicy woŜąc siano z łąk 
poprzebijali opony w ciągnikach. 
Radny Mielczarek Marek -  chciałem zgłosić interpelację pod adresem Powiatowego Zarządu 
Dróg .Wczoraj odwiedził mnie mieszkaniec Mokrska p.Andrzej Pilarski, Ŝe po wczorajszej 
ulewie  wszystka woda z pól wpłynęła na jego posesję  i następnie do stawu rybnego. Istnieje 
obawa zatrucia ryb.  Pan Pilarski   zwrócił się  o pogłębienie rowu  przy drodze powiatowej  
poniewaŜ w takim stanie jak jest nie jest w stanie odebrać wody.  
Radny Gruszka  
- PoniewaŜ nie opracowano wniosku o dofinansowanie budowy drogi OŜarów –Słoniny z 

pieniędzy Unii Europejskiej, wnioskuję o wyciągnięcie wniosków słuŜbowych w stosunku 
do osób lub osoby za niedopełnienie swoich obowiązków słuŜbowych  (Polska 
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wykorzystuje znikome ilości środków przeznaczonych na budowę dróg – informacja z 
sejmu R.P.) 

- Stwierdzam, Ŝe jest niewłaściwa organizacja pracy grupy drogowej, co stwierdziłem w 
czasie objazdu dróg, część ludzi stoi opartych na łopatach i czeka na transport kruszywa, 
oraz kto płaci i za co ludziom od godz.6.30 do 7.00 i od 14.00 do 14.30. 

   Proszę nie mówić, Ŝe nie znam się na dokumentacji, przepracowałem w biurze projektowym 
odpowiednią ilość lat (ponad 20) i oświadczam, Ŝe potrafię czytać dokumentację. 

- W dniu 24.05 br przy współudziale kilku osób i sołtysa p.Janka, stwierdziłem  na stawie w 
OŜarowie obok byłej mleczarni , Ŝe: doprowadzenie do uŜywalności, tj. do hodowli ryb, 
staw wymaga duŜego nakładu pracy i środków, a  mianowicie wykonania części muru 
oporowego, naprawy i uszczelnienia przepustów oraz  usunięcia zarośli. Propozycja 
wcześniejsza Rady Gminy była aby wydzierŜawić na okres 3 lat. Wnioskuję o wydłuŜenie 
na okres 10 lat. 

Radna Grześlak  
- mam prośbę do pana Wójta o zredagowanie pisma i poinformowanie mieszkańców Mokrska 

o moŜliwości  budowy kanalizacji ściekowej, przyłączania się do wybudowanego kolektora 
na zasadzie Społecznego Komitetu Budowy Kanalizacji oraz wysokości partycypacji w 
kosztach realizowanego zadania. 

-  Jak wynika z informacji Wójta termin otwarcia apteki z róŜnych względów jest dość 
odległy Brak apteki stanowi utrudnienie dla  społeczeństwa gminy. Chciałem się zapytać 
czym się kierowano przy wyborze kandydata na wydzierŜawienie lokalu pod aptekę. 

- Mamy 2 orkiestry w gminie ale Ŝadna z nich nie brała udziału w uroczystościach gminnych 
związanych z Dniem Zwycięstwa . UwaŜam, Ŝe coś nie jest tak jak powinno być, nie miał 
nawet kto zagrać hymnu. 

- Czy  moŜna wywozić juŜ śmieci na wysypisko? 
Wójt Gminy 
- pismo w sprawie przyłączania się mieszkańców do kanalizacji przygotujemy. 
- wysypisko śmieci jest jeszcze nie czynne. 
-  W orkiestrze duŜo jest młodzieŜy i w godzinach  dopołudniowych z tego co wiem nie 

moŜna było zmontować składu. 
-  JeŜeli chodzi o aptekę, to głównym kryterium były kwalifikacje i miejsce zamieszkania 

osoby, która złoŜyła podanie. Jak kto głosował nie wiem, poniewaŜ głosowanie było tajne. 
Ponadto była brana pod uwagę opinia p.doktora Peymana. Z tego co wiem pan doktor wydał 
wszystkim opinię pozytywną, gdyŜ kaŜdy z nich mówił, iŜ będzie współpracować. 

   Osoba była wybrana w głosowaniu tajnym. Na pewno było to zrobione w sposób 
przejrzysty, przy otwartej kurtynie. Nikt nie powinien posądzać, Ŝe sprawa była załatwiana 
pod stołem.  Zdaję sobie sprawę z uciąŜliwości związanej z brakiem apteki. Przeciągający 
się termin otwarcia apteki wynika stąd, Ŝe pani, która jest spadkobierczynią po  
dotychczasowym dzierŜawcy lokalu robi utrudnienia.  

   Chciałem dać minimum czasu  rodzinie na uporządkowanie i zabranie wszystkich rzeczy  
po zmarłym aptekarzu. Sprawa się jednak przeciąga. Zdaję sobie sprawę, iŜ jest potrzeba  
uruchomienia apteki. Nie będę się procesował, wejdziemy w odpowiednim czasie do tego 
lokalu, zabezpieczymy rzeczy, które tam są i przekaŜemy pomieszczenie  wybranej osobie 
aby przygotowywała się do otworzenia apteki. Nie mogę zagwarantować czy w związku z 
tym nie będzie jakiejś sprawy w sądzie. Wszystkie rzeczy znajdujące się w aptece 
zabezpieczymy.  Postaramy się  to zrobić bez szkody dla rzeczy i sprzętu  znajdującego się 
w tym lokalu. 

Radna Sroka –  brak apteki jest bardzo uciąŜliwy dla społeczeństwa i dlatego prosilibyśmy 
p.Wójta aby w jakiś sposób przyspieszyć jej otwarcie. JeŜeli ktoś nie odbiera pisma, sprawa 
będzie się mogła ciągnąć w nieskończoność UwaŜam, Ŝe są jakieś środki aby doręczyć pismo 
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wyznaczające termin przekazania lokalu. Jest to lokal gminny, komunalny a nie prywatny aby 
czekać za spadkiem jak sugeruje p.Szymańska. Nikt do tego lokalu nie ma prawa poza gminą. 
Zmarły Andrzej Kozłowski był tylko najemcą, uŜytkownikiem lokalu. Jeszcze raz proszę o 
doręczenie pisma p.Szymańskiej w sprawie  przekazania lokalu, warto nawet wziąć delegację 
i jechać do Łodzi aby załatwić sprawę. 
Sołtys Smolnik Edward – chciałem się zapytać czy sołtys ma prawo sprawdzić czy dobrze są 
wykonywane prace  np.na drodze w jego sołectwie . 
Wójt Gminy –  tak, sołtys ma takie prawo . 
Sołtys Smolnik Edward – jeŜeli ma prawo to, dlaczego  p.Kierownik  powiedział ludziom, 
którzy pracują na drodze, Ŝe jeŜeli sołtys przyjdzie mają dzwonić na policję. 
Wójt Gminy  -  Nie byłem świadkiem tej rozmowy i o ile jest mi wiadomo to nie było tak. 
Chcę tylko powiedzieć, Ŝe jeŜeli ktoś zawadza na placu budowy, to ja takie polecenie 
wydałem. UwaŜam, Ŝe nie wolno przeszkadzać w pracy.  
Niektóre osoby,  pracujący na robotach publicznych mają po 50 lat i trudno jest im nieraz 
przez cały czas pracować na słońcu. Zdarzyć się moŜe, Ŝe któryś z pracowników w danym 
momencie nie pracuje a stoi oparty na łopacie Wydaje mi się jednak, Ŝe większość z nich 
pracuje dobrze i uczciwie.  
Będąc przy głosie chciałem powiedzieć, Ŝe ci pracownicy dojeŜdŜają  rowerem na teren 
budowy. Zgodnie z kodeksem pracy powinni  przyjechać do Urzędu Gminy i następnie być  
rozwiezieni po budowach. Ja takiej moŜliwości nie mam. W związku z tym  muszą nieraz 
jechać rowerem nawet kilkanaście kilometrów w zaleŜności gdzie kto mieszka i gdzie jest 
dana budowa. Proszę wziąć to pod uwagę.      
Radny Majtyka –   poniewaŜ radna Grześlak pytała się dlaczego orkiestra nie brała udziału w  
obchodach Dnia Zwycięstwa, chciałem powiedzieć, Ŝe orkiestra z OŜarowa nie była 
zaproszona. 
Wójt Gminy -  ja wysyłam zaproszenie do osoby prowadzącej tj.do p.Rybskiego. JeŜeli 
usłyszę inny adres do kontaktu, to będę  wysyłać do kogo innego. 
Radny Majtyka – o ile pamiętam to było ustalone na Radzie Gminy, Ŝe  ja jestem wyznaczony  
do kontaktu z orkiestrą w OŜarowie. 
Radny Zgondek – Co z budową masztu telefonii komórkowej ERA? 
Wójt Gminy – my wydaliśmy opinię  w sprawie budowy masztu na działce w Krzyworzece  
na placu cegielni. Oferowaliśmy swoje działki pod budowę, póki co nikt się do tej pory nie 
zgłosił. 
Przewodniczący Rady – proponuję przegłosować wniosek radnego Gruszki o 
wydzierŜawienie stawu w OŜarowie na okres 10 lat kołu wędkarskiemu. 
 
Wniosek radnego Gruszki o wydzierŜawienie stawu w OŜarowie kołu wędkarskiemu 
na okres 10 lat  został przyjęty jednogłośnie. 
 
Radny Chwaliński -  chciałem zgłosić wniosek w sprawie zamontowania krat w 4 oknach w 
budynku komunalnym w Komornikach naprzeciwko kościoła 

 
 

P u n k t  13 
 

Zamkniecie obrad sesji 
 
 

Przewodniczący stwierdził wyczerpanie się porządku obrad  sesji . Podziękował wszystkich 
za przybycie i następnie zamknął obrady XXXVIII sesji Rady Gminy w Mokrsku 
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Na dzisiejszej sesji zostały podjęte następujące uchwały stanowiące integralną część 
protokółu: 
 

 
Lp. 

 
Nr uchwały 

 
W sprawie 

1. XXXVIII/159/06 Zmian w budŜecie gminy na 2006r 
 

2. XXXVIII/160/06 Zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi 

3. XXXVIII/161/06 Zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego 
deficytu budŜetu gminy Mokrsko na zadanie określone w 
uchwale budŜetowej na 2006r 

4. XXXVIII/162/06 Wyboru podmiotu badającego sprawozdanie finansowe 
SPZPOZ w Mokrsku za 2005 rok 
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Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 
Protokółowała:       Przewodniczący Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak                                                                        Marek Mielczarek 
 
 
 
 
 
Protokół niniejszy obejmuje: 
1.Streszczenie przebiegu obrad sesji od strony 1 – 28 
2.Podjęte uchwały od strony 29 - 34 
3.Załączniki jak niŜej: 
 
 

Lp. Treść załącznika       Ilość stron 

1. Informacja o stanie bezrobocia w gminie wg stanu 
na dzień 31.03.06 – wydruk komputerowy  
Informacja na temat bezrobocia na terenie gminy 
 Mokrsko wg stanu na dzień 31.05.2006r 

             6 
 
             8 

2. Informacja  stanu bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie  działania Komisariatu 
Policji w Białej w 2005 roku 

             10 

3. Sprawozdanie ze sprawdzianu w Szkole 
Podstawowej w Chotowie  po klasie  VI w roku 
szkolnym 2005/2006  

              2 

4. Wstępna analiza sprawdzianu w Szkole 
Podstawowej w Komornikach po klasie szóstej w 
2006 roku 

               2 

5. Raport ze sprawdzianu  w VI klasie Szkoły 
Podstawowej w Mokrsku w roku 2006 

                18 

6. Wstępny raport ze sprawdzianu zewnętrznego klasy 
VI w Szkole Podstawowej w OŜarowie w roku 
szkolnym 2005/2006 

                11 

7. Wyniki testów  egzaminu końcowego uczniów 
Gimnazjum  - wykres  

                3 

8. Protokół Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 
Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego  
z dnia 12 maja 2006r z przeglądu placówek 
oświatowo-wychowawczych w gminie 

                 5 

9. Informacja Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa, 
Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska 
dotycząca przeglądu stanu dróg gminnych 

                    4 

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie 
gminy na 2006 rok 

                    2 
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11. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z 
WFOŚiGW w Łodzi na budowę kanalizacji 
sanitarnej z przyłączami Mokrsko-Wola 

                    1 

12. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na 
finansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy 
Mokrsko na zadanie określone w uchwale 
budŜetowej na 2006 rok 

1 

 
 
 


